
Opdeling af Harrestrup Å Skole

HØRINGSTYPE
Dagtilbud og skole

OMRÅDE
Valby

TIDSPERIODE FOR HØRINGEN
14. juni 2024 til 25. august 2024

SAGSNUMMER
2024-0082673

INDSENDELSESFRIST FOR HØRINGSSVAR
25. august 2024

HØRING IKKE ÅBEN

Forslag om opdeling af Harrestrup Å Skole i tre selvstændige skoler med tilhørende opdeling af
skoledistriktet i to ny distrikter.

Borgerrepræsentationen (BR) godkendte den 29. februar 2024 et medlemsforslag, som pålagde
Børne- og Ungdomsudvalget (BUF) at udarbejde et forslag til en opdeling af Harrestrup Å Skole i tre
selvstændige skoler med egen ledelse og bestyrelse. Det er forudsat i medlemsforslaget, at der skal
være to indskolingsskoler og en udskolingsskole i de planlagte bygninger.

BUF har efter administrativ høring hos skolebestyrelsen, eleverne, medarbejderne, lokaludvalget samt
de faglige organisationer fremlagt forslag om at opdele Harrestrup Å Skole i tre selvstændige skoler
med egen ledelse og bestyrelse. Løsningen indebærer, at de to indskolingsskoler (nu under navnene
afdeling grøn og afdeling blå) stadig planlægges og bygges til at rumme elever fra 0.-5. klasse, og at
den nye skole på Torveporten (Grønttorvet) bliver en udskolingsskole fra 6.-9. klasse. 

Som konsekvens foreslår forvaltningen følgende distriktsændringer:

For Lykkebo Skole tilknyttes rode 223, 229, 230, 231, 232, del af karré 22201A, karré 22201B,
del af karré 22203A og karré 22203B i rode 222.
For Kirsebærhaven Skole tilknyttes rode 209, 210, 224, 225, 226, 227 og 228. Herudover
tilknyttes del af karré 22102A, del af karré 22102B, karré 22202, del af karré 22203A, karré
22203D og karré 22204A-C.

Opdelingen afspejler i videst muligt omfang den tidligere distriktsinddeling, inden skolerne blev
sammenlagt. For at skabe en lige fordeling af elever ift. antal og socioøkonomi foreslår forvaltningen,
at rode 222 opdeles mellem skolerne. Roden tilhørte tidligere Lykkebo Skole, men på baggrund af
byudviklingen omkring Grønttorvet og det stigende børnetal foreslås roden nu opdelt. Forslaget til
distriktsændringer fremgår af bilag 3, hvor de nye distrikter er optegnet.

Børne- og Ungdomsudvalget (BUU) har på udvalgsmødet den 12. juni 2024 besluttet at sende
forslaget i høring, hvorefter sagen behandles på BUU mødet den 18. september 2024. Dernæst
behandles det på ØU den 1. oktober 2024 og BR den 10. oktober 2024.



En eventuel ny struktur vil kunne danne grundlag for skoleindskrivningen til de to selvstændige skoler
til skoleåret 2025/2026, der finder sted 1. november 2024.

filHøringsbrev.fil

filIndstilling, beslutning samt bilagsmateriale.fil

Indstilling, beslutning samt bilagsmateriale fra Børne- og Ungdomsudvalgsmøde den 12. juni 2024
kan ses her (punkt 3)

HØRINGSSVAR
ID DATO INDSENDT AF ORGANISATION POSTNR BY

130 25.08.2024 Tom Aarup
Larsen

2500 Valby

129 25.08.2024 N 2500 Valby

128 25.08.2024 GBH 2500 Valby

127 25.08.2024 Rikke 2500 Valby

126 25.08.2024 Eric 2500 Valby

125 25.08.2024 Pia 2500 Valby

124 25.08.2024 Federico
Antonio Canu

2500 Valby

123 25.08.2024 Nadja Månsson 2500 Valby

122 25.08.2024 Mahmud
Barzanji

2500 Valby

121 25.08.2024 Thomas Møller 2500 Valby

120 25.08.2024 Mads Eckardt 2500 Valby

119 25.08.2024 Mette Eckardt 2500 Valby

118 25.08.2024 Anne 2500 Valby

117 25.08.2024 Thomas
Mascagni

2500 Valby

116 25.08.2024 Rikke wesrh 2500 Valby

115 25.08.2024 Astrid
Schneider

2500 Valby

114 25.08.2024 Peter
Ellermann

2500 Valby

https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/hoeringsbrev_20.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/hoeringsbrev_20.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/hoeringsbrev_20.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/indstilling_beslutning_samt_bilagsmateriale_3.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/indstilling_beslutning_samt_bilagsmateriale_3.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/indstilling_beslutning_samt_bilagsmateriale_3.pdf
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-12062024/referat/punkt-3
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-12062024/referat/punkt-3


113 25.08.2024 Morten
Deleuran Bech

2500 Valby

112 25.08.2024 kristine hansen 2500 Valby

111 25.08.2024 Laura
Flygenring
Andersen

2500 Valby

110 25.08.2024 Baris 2500 Valby

109 25.08.2024 Mia 2500 Valby

108 25.08.2024 Familien
Boufarza og
Channouf

2500 Valby

107 25.08.2024 Mikkel
Gulmann
Madsen

2500 Valby

106 25.08.2024 Dan Haffner
Backhausen

2500 Valby

105 25.08.2024 Berit Broe 2500 Valby

104 25.08.2024 Mette Haffner 2500 Valby

103 25.08.2024 Zina 2500 Valby

102 24.08.2024 Malene 2500 Valby

101 24.08.2024 Julie Bjerglund 2500 Valby

100 24.08.2024 Kathrine 2500 Valby

99 24.08.2024 Martin 2500 Valby

98 24.08.2024 Louise 2500 Valby

97 24.08.2024 Skoleledelsen
ved Harrestrup
Å Skole

Harrestrup Å Skole
og Fritid

2500 Valby

96 24.08.2024 Skolebestyrelse
n ved
Harrestrup Å
Skole og Fritid

Skolebestyrelsen
ved Harrestrup Å
Skole og Fritid

2500 Valby

95 24.08.2024 Britta Johansen 1909 Frederiksberg

94 24.08.2024 Ebba 2500 Valby

93 23.08.2024 Stella 2500 Valby



92 23.08.2024 Lærere og
pædagoger fra
Harrestrup Å
Skole og Fritid,
afd. Blå

Harrestrup Å Skole
og Fritid afd. Blå

2500 Valby

91 23.08.2024 Mira 2500 Valby

90 23.08.2024 LFS
(Landsforening
en for
Socialpædagog
er)

LFS 2100 København Ø

89 23.08.2024 Faiza 2500 Valby

88 23.08.2024 Rikke 2500 Valby

87 23.08.2024 Louise og
Kresten
Munksgaard

2500 Valby

86 23.08.2024 Line 2500 Valby

85 23.08.2024 Henrik 2500 Valby

84 23.08.2024 Louise 2500 Valby

83 23.08.2024 Søren 2630 Taastrup

82 23.08.2024 Maria 2500 Valby

81 23.08.2024 Karen
Andersen

1364 København K

80 23.08.2024 Siff 2500 Valby

79 23.08.2024 Anne 2500 Valby

78 23.08.2024 Kenneth Dayrit 2500 Valby

77 23.08.2024 Camilla 2500 Valby

76 22.08.2024 Familien Bang
Christensen

2500 Valby

75 22.08.2024 Merete Munk 2500 Valby

74 22.08.2024 Julie 2650 Hvidovre

73 22.08.2024 Nikola Sulejic 2500 Valby

72 22.08.2024 Jonas Vandall Li
Ørtvig

2500 Valby

71 22.08.2024 Simon 2500 Valby



70 22.08.2024 Valby
Lokaludvalg

2500 Valby

69 22.08.2024 Annbrigitte 2500 Valby

68 22.08.2024 Iben Barsøe 2500 Valby

67 22.08.2024 Christina 2500 Valby

66 22.08.2024 Trine 2500 Valby

65 22.08.2024 Fam. Cailloux 2500 Valby

64 22.08.2024 David
clemmensen

2500 Valby

63 22.08.2024 Anton Makarov 2500 Valby

62 21.08.2024 Familien
Lund/Knudsen

2500 Valby

61 21.08.2024 Signe
Frydenlund

2500 Valby

60 21.08.2024 Kristoffer 2500 Valby

59 21.08.2024 Tilde
Baadsgaard

2500 Valby

58 21.08.2024 Mira Maria
Petersen

2500 Valby

57 21.08.2024 Helle Kofoed 2500 Valby

56 21.08.2024 Kristina
Andersen

2500 Valby

55 21.08.2024 Michael
Guldbjerg

2500 Valby

54 21.08.2024 sara olsen 2500 Valby

53 21.08.2024 Mette 2500 Valby

52 21.08.2024 Anders 2500 Valby

51 21.08.2024 Julie Isaksen 2500 Valby

50 21.08.2024 Mia 2500 Valby

49 21.08.2024 Sebastian
thomsen

2500 Valby

48 21.08.2024 Daniel
Henriksen

2500 Valby



47 21.08.2024 Dragana Sulejic 2500 Valby

46 21.08.2024 Marie 2500 Valby

45 21.08.2024 Hjalti Pall
Thorvardarson

2500 Valby

44 21.08.2024 Alex birk
nielsen

2500 Valby

43 21.08.2024 Sille 2500 Valby

42 21.08.2024 Bjarke
Hedegaard

2500 Valby

41 21.08.2024 Joshua Charles
Ourtup Shires

2500 Valby

40 21.08.2024 Kristine
Bundgaard
Jensen

2500 Valby

39 21.08.2024 Mia Lyhne 2500 valby

38 21.08.2024 Phillip 2500 Valby

37 21.08.2024 Helene Ørsøe-
Skov

2500 Valby

36 20.08.2024 Mohammad
Adeeb

2500 Valby

35 20.08.2024 Lars
Vestergaard
Dreyer

2720 Vanløse

34 20.08.2024 Liv 2500 Valby

33 20.08.2024 Maria Krarup
Hansen

2500 Valby

32 20.08.2024 Rajiv 2500 Valby

31 20.08.2024 Chloe 2500 Valby

30 20.08.2024 Sarah t
Juliussen

2500 Valby

29 20.08.2024 Dilan 2500 Valby

28 20.08.2024 Karina Elshave 2400 København Nv

27 20.08.2024 Katja
Freiesleben

2500 Valby



26 20.08.2024 Steffan
Nedergaard
Larsen

2500 Valby

25 20.08.2024 Camilla Ryborg 2500 Valby

24 20.08.2024 Elsa Fanney
Jonsdottir

2500 Valby

23 17.08.2024 Michelle
Jørgensen

2500 Valby

22 16.08.2024 Karolina
Kacprzak

2500 Valby

21 16.08.2024 Anna Engholm
Nedergaard

2500 Valby

20 16.08.2024 Maria Timm 2500 Valby

19 16.08.2024 Emilie Bach 2500 Valby

18 16.08.2024 Sune
christiansen

2500 Valby

17 15.08.2024 Susanne
Poulsen

2500 Valby

16 15.08.2024 Klavs Westi
Fagerlin

2610 Rødovre

15 14.08.2024 Forældregrupp
en til børn på
Harrestrup Å
Skole

Harresstrup Å Skole 2500 Valby

14 11.08.2024 Mads Friis
Kudahl

2500 Valby

13 11.08.2024 Familien
Skovgård

2500 Valby

12 10.08.2024 Ksenia Poulina 2500 Valby

11 09.08.2024 Anna
Rosenblad

Brug Folkeskolen 2400 København NV

10 04.08.2024 Louise
Vilhelmsen-
Løth

2500 Valby

9 05.07.2024 Maria Isabel
Gómez García

2500 Valby

8 01.07.2024 Samira Chrifi 2500 Valby



7 01.07.2024 Rikke Eiberg
Glashoff

2650 Hvidovre

6 01.07.2024 Anette 2500 Valby

5 01.07.2024 Elevrådet HSF,
Grøn afdeling
(basis/ 0. årg. -
5. årg.)

Elevrådet HSF, Grøn
afdeling (basis/0.
årg. - 5. årg.)

2500 Valby

4 29.06.2024 Fatima haj 2500 Valby

3 28.06.2024 Vivi 2500 Valby

2 28.06.2024 Aftab
Mohammad

2500 Valby

1 19.06.2024 Elevrådet HSF
Blå afd. BH
kl.-5.kl.

Harrestrup Å skole
afd. Blå

2500 Valby



Svar til: 2024-0082673 af: Tom Aarup Larsen
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
130

INDSENDT AF
Tom Aarup Larsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 268

HØRINGSSVAR

Som forælder til et barn der starter i skole i 2025 - og som praktiserende underviser - ønsker
jeg bestemt at Harrestrup Å Skole (tidl. Lykkebo) bliver en selvstændig skole fra 0.-9. klasse.
Nærhedsprincippet spiller en stor rolle, både leder og ansatte imellem, men især for eleverne og
deres undervisere. I en ekspanderende bydel med stigende børnetal, bliver der brug for den nærhed i
fremtiden. Det er i mine øjne den eneste rigtige løsning.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-tom-aarup-larsen


Svar til: 2024-0082673 af: N
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
129

INDSENDT AF
N

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev alle

HØRINGSSVAR

Jeg støtter op om at Harrestrup Å skole (afd. blå og grøn),  bliver to selvstændige
skoler fra 0-9 klasse, med hver sin selvstændige ledelse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-n


Svar til: 2024-0082673 af: GBH
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
128

INDSENDT AF
GBH

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Elstarvej 9, 5.

HØRINGSSVAR

Vi har dd. sendt vores høringssvar digitalt til BBU Policy og forventer naturligvis at svaret indgår i
høringen. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-gbh


1 
 

      25. august 2024 

Indledningsvis – er vi godt klar over, at det der er sendt i høring, er et forslag om 
opdeling af Harrestrup Å Skole, det indeholder vores brev naturligvis – men vores 
brev indeholder også oplysninger om episoder om en skoleleder, som vi ikke mener, 
gennem meget lang tid, har vist, at han ikke er den rette leder af hverken en matrikel 
eller begge.  

Ligeledes ønsker vi at gøre opmærksom på, at der bestemt også sidder en leder af 
området, der gang på gang dækker over denne her skoleleder.  

Høringssvar 

Når vi ønsker, at skolen skal opdeles i tre selvstændige matrikler, så er det på 
baggrund af, at de sidste år med én fælles skole, har vist, at opgaven med at lede to 
skoler med så mange elever og mange medarbejdere, ganske enkelt har vist sig at 
være for stor en mundfuld for én leder.  

Vi har ikke på noget som helst tidspunkt set nogen fordele ved, at skolerne er 
kommet under samme ledelse, tværtimod det modsatte. Ledelsen er for langt væk, 
medarbejderne er sygemeldte, andre flygter.  

4 lærere på samme årgang gav en ugen før sommerferien besked om, at de stopper 
på skolen. En anden lærer på anden årgang – ud over to medarbejdere på første 
årgang (den ene der har været sygemeldt gennem længere) stoppede også. Og det 
er blot på afdeling grøn, hvor der jo ifølge områdechefen til at starte med, slet ikke var 
nogen problemer. 

De mange skiftende medarbejdere har blandt andet været årsag til mistrivsel hos 
rigtig mange børn, et ressourcecenter der har været lagt ned, hvor også den faste 
ansvarlige stoppede i januar.  

Vores egen søns sag blev syltet i fire mdr. efter at hun stoppede. Vi nåede et møde 
med den nye midlertidige ansvarlige, hvor der blev udarbejdet en handleplan der 
aldrig rigtig kom i gang.  

Han er ordblind og har ADHD, dog velfungerende og velmedicineret, men da vi i en 
længere periode oplevede, at hans støttetimer blev frataget, når der var sygdom på 
skolen, og det er der ofte, valgte vi i maj måned oveni andre private årsager at finde 
en anden skole til vores søn, da vi ikke længere fandt det ansvarligt at lade ham 
fortsætte.  

Før sommerferien stopper også vores KKFO-leder - og her i weekenden modtog vi så 
endnu en besked, om den midlertidige leder stopper med dags dato.  

Er der virkelig ikke snart en klokke, der ringer nogen steder hos jer? I forhold til om det 
er den rette leder, der er ansat på skolen? For det bør der virkelig, med alle de 
sygemeldinger der har været og medarbejdere der flygter fra skolen.  

 

WB2D
Fremhæv



Svar til: 2024-0082673 af: Rikke
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
127

INDSENDT AF
Rikke

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev allé 268

HØRINGSSVAR

Jeg ønsker at Harrestrup Å skole og Fritid, afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole
fra 0.-9. klasse, med egen ledelse.

Vi skylder børnene en tryg skolegang, under en nærværende, kyndig ledelse. Nuværende form har
tydeligvis ikke fungeret.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-rikke-0


Svar til: 2024-0082673 af: Eric
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
126

INDSENDT AF
Eric

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Borghaven 19

HØRINGSSVAR
Vi stemmer for 3 selvstændige skoler, med 0. - 9. klasser med hver deres ledelse og derfor en
opløsning af HSFs nuværende struktur.
 
Vi har haft 3 børn på den tidligere Kirsebærhaven Skole igennem 10 år, under 3 forskellige ledere og
en del af afdelingsledere.  Vi kan mærke en tydelig forringelse af læringsmiljøet siden skolen blev til
Matrikel Blå på HSF. Det er især en mangel af ro og orden i timerne, samt en eskalering af mobning
og uhensigtsmæssig adfærd. Flere af årgangene oplever massivt elevflugt, der er mange lærere der
stopper eller bliver langtidssygemeldte og hyppigt skift af mellemledere.  Alt det bidrager til en
dagligdag præget af vikarer, udadreagerende børn, larm og uro i klassen.  Vi kan ikke genkende
skolen fra for kun 3 års siden, og vi er ikke alene i det baseret på de mange utilfredse forældre vi
snakker med.
 
Ved at skifte tilbage til en mindre lokal skole med sin egen ledelse forventer vi en forbedring i mange
af problemerne som vi hører om til daglig.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-eric


Svar til: 2024-0082673 af: Pia
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
125

INDSENDT AF
Pia

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 79

HØRINGSSVAR

Som forældre til et barn som starter på Harrestrup Å skole og Fritid afdeling
grøn/Lykkebo Skole i 2025, ønsker jeg at skolen igen bliver en selvstændig
skole fra 0.-9. klasse. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-pia


Svar til: 2024-0082673 af: Federico Antonio Canu
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
124

INDSENDT AF
Federico Antonio Canu

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 27

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole burde deles op til 3 selvstændige skoler med hver deres ledelse og administration.
Afdeling grøn/Lykkebo Skole burde være en selvstændig skole fra 0.-9. klasse. Børnene kan have godt
af at skulle tage stilling til medmennesker i et bredere aldersspektrum, og administrationen komme
tættere på elever og forældre.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-federico-antonio-canu


Svar til: 2024-0082673 af: Nadja Månsson
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
123

INDSENDT AF
Nadja Månsson

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 282

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0-9.
klasse. Vi har ikke brug for Danmarks største skole! Elever og forældre ønsker nærværende ledelse og
et fokus på den enkelte skole.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-nadja-mansson


Svar til: 2024-0082673 af: Mahmud Barzanji
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
122

INDSENDT AF
Mahmud Barzanji

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Bekkersgård vænge 12. 1tv

HØRINGSSVAR

Som forælder til to børn på 8 og 12 år, der går på Harrestrup Å skole (afd. blå), støtter vi op om at
dele skolen op i to selvstændige skoler med hver sin ledelse. Jeg opfordrer til ny og selvstændig

 ledelse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mahmud-barzanji


Svar til: 2024-0082673 af: Thomas Møller
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
121

INDSENDT AF
Thomas Møller

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 73

HØRINGSSVAR

Jeg mener, at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være
en selvstændig skole fra 0.-9. klasse med egen ledelse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-thomas-moller


Svar til: 2024-0082673 af: Mads Eckardt
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
120

INDSENDT AF
Mads Eckardt

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 244

HØRINGSSVAR

Jeg mener at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en
selvstændig skole fra 0.-9. klasse med egen ledelse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mads-eckardt


Svar til: 2024-0082673 af: Mette Eckardt
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
119

INDSENDT AF
Mette Eckardt

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 244

HØRINGSSVAR
Jeg mener at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en
selvstændig skole fra 0.-9. klasse med egen ledelse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mette-eckardt


Svar til: 2024-0082673 af: Anne
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
118

INDSENDT AF
Anne

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kongeæblevej 3 1 th

HØRINGSSVAR
Jeg støtter forslaget om, at skolerne bliver opdelt ligesom hidtil.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-anne-0


Svar til: 2024-0082673 af: Thomas Mascagni
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
117

INDSENDT AF
Thomas Mascagni

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 183

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-thomas-mascagni


Svar til: 2024-0082673 af: Rikke wesrh
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
116

INDSENDT AF
Rikke wesrh

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 183

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-rikke-wesrh


Svar til: 2024-0082673 af: Astrid Schneider
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
115

INDSENDT AF
Astrid Schneider

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 73

HØRINGSSVAR

Jeg mener, at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være
en selvstændig skole fra 0.-9. klasse med egen ledelse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-astrid-schneider


Svar til: 2024-0082673 af: Peter Ellermann
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
114

INDSENDT AF
Peter Ellermann

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 232

HØRINGSSVAR
Jeg er stærk tilhænger, at mine børn tilbydes et samlet, lokalt tilbud, og derfor mener jeg, at
Harrestrup Å Grøn Afdeling/Lykketoft Skolen skal være et samlet tilbud med klasser fra 0-9 klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-peter-ellermann


Svar til: 2024-0082673 af: Morten Deleuran Bech
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
113

INDSENDT AF
Morten Deleuran Bech

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 149

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-morten-deleuran-bech


Svar til: 2024-0082673 af: kristine hansen
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
112

INDSENDT AF
kristine hansen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 161

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse med egen ledelse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-kristine-hansen


Svar til: 2024-0082673 af: Laura Flygenring Andersen
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
111

INDSENDT AF
Laura Flygenring Andersen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 27

HØRINGSSVAR
Til Børne- og Ungdomsudvalget, Jeg ønsker hermed at give mit høringssvar til forslaget om opdeling
af skolen i to selvstændige enheder. Jeg ser flere gode grunde til, at en opdeling vil være gavnlig for
både elever, forældre og det lokale samfund. Her er fem centrale argumenter for, hvorfor skolen bør
opdeles: 1. Øget fokus på elevernes behov Ved at opdele skolen i to mindre enheder kan vi skabe et
bedre og mere fokuseret læringsmiljø, hvor hver skole kan tilpasse sine pædagogiske metoder og
ressourcer til den specifikke aldersgruppe, de betjener. En opdeling vil muliggøre en mere målrettet
indsats, hvor undervisningen kan tilpasses de forskellige udviklingsstadier hos børnene, hvilket vil
fremme deres faglige og personlige udvikling. 2. Styrkelse af det lokale fællesskab: Mindre skoler har
ofte et tættere samarbejde med det lokale samfund og forældre, hvilket kan styrke sammenholdet og
skabe en stærkere fællesskabsfølelse. Med to mindre, selvstændige skoler vil det være nemmere at
involvere forældre og lokale aktører i skolens hverdag, hvilket kan bidrage til at skabe en mere
dynamisk og støttende skolekultur. 3. Mere overskuelig ledelse og administration: Opdeling af skolen
vil kunne lette ledelsesbyrden, da hver skole vil have sin egen ledelse, der kan fokusere på de
specifikke udfordringer og behov, der er i den enkelte enhed. Dette kan føre til mere effektiv
administration, hurtigere beslutningsprocesser og bedre kommunikation mellem ledelse, personale,
elever og forældre. 4. Øget elevtrivsel og tryghed: Små skoler skaber ofte en stærkere følelse af
tryghed og tilhørsforhold blandt eleverne. Når eleverne kender både deres lærere og medstuderende
bedre, kan det føre til færre konflikter, mindre mobning og en generelt bedre trivsel. Med en opdeling
vil eleverne få mulighed for at færdes i et mindre, mere overskueligt miljø, hvor de føler sig set og
hørt. 5. Bedre tilpasning til lokale behov og udfordringer: To mindre skoler vil have bedre mulighed for
at tilpasse sig de specifikke behov og udfordringer, der findes i de forskellige lokalsamfund. Dette kan
inkludere alt fra undervisningsmetoder og aktivitetsudbud til samarbejde med lokale foreninger og
virksomheder. En opdeling vil derfor styrke skolernes evne til at agere fleksibelt og imødekomme
elevernes og lokalsamfundenes særlige behov. Afslutningsvis mener jeg, at en opdeling af skolen vil
kunne bidrage positivt til både elevernes trivsel og læring, samt til skolens rolle som en central del af
det lokale samfund. Jeg håber, at disse argumenter vil blive taget i betragtning i den videre
behandling af forslaget. Lad os passe på børnene. Vores alle sammens fremtid. Med venlig hilsen,
Laura Flygenring Andersen

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-laura-flygenring-andersen


Svar til: 2024-0082673 af: Baris
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
110

INDSENDT AF
Baris

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 35

HØRINGSSVAR

Spareøvelsen med at slå to skoler sammen med så store udfordringer under en ledelse har forsømt
børnene. Både Lykkebo skole og Kirsebærhavens skole er 2 store skoler i sig selv der kræver en
nærværende og aktiv ledelse og fakultet for at imødekomme udfordringerne. 
Det vil være en stor gevinst for de kommende elever af begge skoler hvis de blev delt op igen og
målrettede indsatser bliver gjort på hver skole. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-baris


Svar til: 2024-0082673 af: Mia
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
109

INDSENDT AF
Mia

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 105

HØRINGSSVAR

Vi støtter op om forslaget om opdeling. 
vi mener det vil styrke sammenhængskraften og ikke mindst trivslen. 
Så fremt forslaget ikke vedtages, vil konsekvent være at vi takker ja til privattilbud, da vi ikke mener
den nuværende struktur er i stand til at tilgode se det ‘gode børneliv og trygt læringsmiljø. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mia-0


Svar til: 2024-0082673 af: Familien Boufarza og Channouf
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
108

INDSENDT AF
Familien Boufarza og Channouf

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Folehaven

HØRINGSSVAR
Vi anerkender behovet for en omstrukturering af Harrestrup Å Skole, men vi ønsker at påpege, at der
er væsentlige bekymringer vedrørende den nuværende ledelse. Vores oplevelse er, at ledelsen ikke
har været tilstrækkelig kompetent i deres håndtering af skolens udfordringer. Derfor mener vi, at det
er afgørende at sikre en ny og stærkere ledelse for at kunne implementere ændringerne på en måde,
der kommer eleverne til gode. Det er vigtigt, at fremtidige beslutninger træffes med udgangspunkt i
elevernes bedste!

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-familien-boufarza-og-channouf


Svar til: 2024-0082673 af: Mikkel Gulmann Madsen
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
107

INDSENDT AF
Mikkel Gulmann Madsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 97

HØRINGSSVAR

Lykkebo skole skal deles op og være en selvstændig skole igen. Det giver ingen mening for børnene
eller ledelsen, at der skal ligge 3 skoler med så stor afstand til hinanden, under én paraply. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mikkel-gulmann-madsen


Svar til: 2024-0082673 af: Dan Haffner Backhausen
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
106

INDSENDT AF
Dan Haffner Backhausen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 254

HØRINGSSVAR
Jeg støtter forslaget om at opdele Harrestrup Å Skole i 3 selvstændige skoler med
hver sin ledelse og skolebestyrelse.
Det er nødvendigt at få en mere synlig og nærværende ledelse på skolen, og det er
min forhåbning, at der med 3 selvstændige skoler i højere grad kan skabes en mere
selvstændig skolekultur med sin egen identitet og mere lokal forankring.
Desuden ønsker jeg at børn/elever får muligheden for at opleve (og langt senere se
tilbage på) et samlet og fuldt skoleforløb fra 0. - 9. klasse på samme skole/lokalitet.
Det betyder noget ikke at skulle "rykkes op med rode" og "omplantes" ;-)
 
Mvh.
Dan Haffner Backhausen

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-dan-haffner-backhausen


Svar til: 2024-0082673 af: Berit Broe
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
105

INDSENDT AF
Berit Broe

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Bærhaven 13, sttv

HØRINGSSVAR
Jeg støtter op om forslaget om at opdele Harrestrup Å Skole i 3 selvstændige skoler
med hver sin ledelse og skolebestyrelse.
Det er nødvendigt at få en mere synlig og nærværende ledelse på skolen, og det er
min forhåbning, at der med 3 selvstændige skoler i højere grad kan skabes en mere
selvstændig skolekultur med sin egen identitet og mere lokal sammenhængs kraft.
Jeg finder det dog også nødvendigt at påpege, at strukturen ikke er det eneste
problem, da det er min opfattelse, at skoleledelsen hverken tager ansvar for
problemerne eller er til stede, når der er udfordringer. Skolens ledelse har i høj
grad svigtet i forhold til at holde på lærere og mellemledere, og i næsten al den tid,
mit barn har gået på skolen, har der ikke været en fast indskolings leder. Det er
min opfattelse, at skoleledelsen kun i meget beskeden grad har opbakning og tillid
fra lærerne.
I mit barns klasse har vi i løbet af foråret 2023 konkret gennemgået følgende store
forandringer:
Årgangen er blevet sammenkørt fra 4 til 3 klasser grundet faldende elevtal uden at
ledelsen på nogen måde tog ansvar eller deltog i processen, der således alene blev
båret af lærerne selv. Den indskolings leder, der var på skolen i ca. en måned,
deltog i orienteringsmøde, uden at være ordstyrende eller klar, hvorefter
indskolings lederen var stort set passiv indtil hun kort efter stoppede på skolen.
7 elever (dvs. omkring en tredjedel af klassen) forlod klassen og skolen, for langt
størstedelens vedkommende som direkte konsekvens af for meget strukturel uro,
fravær af konstruktiv ledelse og stort sygefravær hos lærerne.
Lige inden sommerferien blev det meldt ud, at ledelsen havde besluttet, at klassen
skulle skifte klasselærer. Det var klasselæreren selv, der måtte melde det ud, da

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-berit-broe


der ingen ledelse var. Vi har således heller ikke fået en egentlig begrundelse for
lærerskiftet, ej heller en lydhørhed for bekymringerne. Der er heller ikke blevet
indkaldt til et møde for at lade forældrene stille spørgsmål eller i det mindste
orientere om lærerskiftet. Det 1-times møde, forældrene selv fik sat op for at se
hinanden og de nye lærere i øjnene, er blevet aflyst af ledelsen af ressourcehensyn. 

Idet der ikke har været en fast indskolings ledelse har den direkte ledelsesperson
været skolelederen Søren Friis. Flere af os har oplevet, at udfordringer og kritik
bliver skubbet tilbage på spørgeren, mens der bliver givet et glat “ikke-svar” på de
bekymringer, der fremsættes. Vi har derfor, som det er nu, ikke tillid til, at den
nuværende skoleleder kan løfte opgaven eller at skoleledelsen har et ønske om at
skabe et bedre samarbejde mellem skole og hjem.
Jeg er selv i gang med at flytte mit barn, da jeg ikke ønsker en skolegang hvor der
dagligt, nærmest hele dagen, er vikar. Dette højner ikke læringen idet vikarerne
ikke er sat ordentligt ind i elevernes læringsmål. Efter denne sommerferie har der i
2.A på blå ikke været 1 dag uden vikar.
Jeg er sikker på at ledelsen er det primære problem men må også påpege, at det er
meget svært at være synlig og nærværende ledelse for 2 og i fremtiden 3 matrikler.
Derfor min støtte til opdeling i selvstændige enheder.
De bedste hilsner og med ønsket om en bedre skole og fremtid for vores børn
Berit Broe



Svar til: 2024-0082673 af: Mette Haffner
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
104

INDSENDT AF
Mette Haffner

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
vigerslev alle 254

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse med egen ledelse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mette-haffner


Svar til: 2024-0082673 af: Zina
APPLICATION DATE
25. august 2024

SVARNUMMER
103

INDSENDT AF
Zina

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kirsebærhaven 61

HØRINGSSVAR
Jeg stemmer helt klart for en opdeling, med hvert sit ledelsesteam! 
 
Det er desværre blevet tydeligt at det er enormt vanskeligt at drive en
stordriftsskole med flere matrikler.
Efter sammenlægningen har jeg oplevet der været meget stor udskiftning af
mellemledere i det hele taget, samt langvarigt totalt fravær af
indskolingsleder i Afdeling Blå. Dette har ført til uro hos lærere, forældre og
elever, hvilket i sin tur har ført til sygemeldinger, endnu flere opsigelser og
elevflugt. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-zina


Svar til: 2024-0082673 af: Malene
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
102

INDSENDT AF
Malene

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Æblehaven 9

HØRINGSSVAR
Jeg støtter op om forslaget om en opdeling af de to skoler (og den kommende tredje
skole) til selvstændige enheder - men som skoler med spor fra 0.-9. klasse. Som
forælder til to børn på afd. blå har jeg før sammenlægningen oplevet en velfungerende
og inspirerende Kirsebærhavens Skole med en nærværende og lydhør ledelse. 
 
Efter sammenlægningen har jeg oplevet masseflugt fra både ledelse, medarbejdere og
elever. Skiftende (også af kvalitet) vikarer, som ikke kender børnene og som er med til
at skabe et utrygt børnemiljø.
En medarbejdergruppe, som på forældremøder har fremstået apatiske, opgivende og
frustrerede når vi forældre har stillet kritiske spørgsmål (og hvor ledelsen ikke har
deltaget). 
En forvaltning, der forsøger at lappe på problemerne, blandt andet ved at udlåne
ledelse, der så også stopper. 
Børn i mistrivsel, hvor problemerne negligeres. 
 
Det er som om tiøren først nu er faldet. Det har krævet opråb til medierne, direkte
henvendelser til politikerne, stormøder arrangeret af forældre. Alt dette kunne have
været undgået, hvis de første tegn på katastrofe var blevet taget alvorligt. 
 
Her henviser jeg til den skrivelse, der kom fra en lærergruppe allerede for halvandet år
siden. Havde forvaltningen dengang reageret og inddraget politikerne, tror jeg skolen
ville være et helt andet sted i dag.
 
Taskforce og handleplaner kan ikke kompensere for dårlig ledelse.  
 
Det er mit håb, at der nu endelig træffes gode beslutninger med fokus på trivsel hos
elever og medarbejdere og hvor økonomi ikke igen prioriteres over alt andet. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-malene


 
Selvstændige enheder 0.-9. klasse, ny ledelse og et fokus på trivsel og stabilitet er
ønskerne herfra. 



Svar til: 2024-0082673 af: Julie Bjerglund
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
101

INDSENDT AF
Julie Bjerglund

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Østergårds alle 16

HØRINGSSVAR

Jeg vil som forælder til 2 børn på Kirsebærhavens Skole gerne tilslutte mig forslaget om opdeling
af skolen tilbage til det oprindelige. Harrestrup Å har desværre kun ført til forringelse af den oplevede
kvalitet og trivsel. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-julie-bjerglund


Svar til: 2024-0082673 af: Kathrine
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
100

INDSENDT AF
Kathrine

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Elstarvej 14, 4. Mf

HØRINGSSVAR

Jeg støtter op om, at Harrestrup Å Skole inddeles i tre skoler, men at disse tre skoler hver går fra 0-9
klasse. 
Jeg er forælder til et barn på skolen, og til en kommende skolestarter. Jeg er meget glad for lærerne
og det pædagogiske personale, som er fagligt dygtige og meget engagerede, men det er tydeligt, at
der er behov for mere og mere nærværende ledelse. Der er for højt sygefravær og for lav
medarbejdertrivsel, og det har direkte betydning for elevernes trivsel. En opdeling af skolen vil skabe
muligheder for en mere tilgængelig ledelse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-kathrine


Svar til: 2024-0082673 af: Martin
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
99

INDSENDT AF
Martin

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Degneæblevej 38

HØRINGSSVAR

Jeg støtter, at der sker en opdeling af Harrestrup Å skole til tre selvstændige skoler, der hver har
klassetrinene 0.-9. klasse. Jeg er meget imod, at der skal laves en fælles udskoling på Torveporten. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-martin


Svar til: 2024-0082673 af: Louise
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
98

INDSENDT AF
Louise

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Degneæblevej 38

HØRINGSSVAR

Jeg støtter op om, at Harrestrup Å skole skal opdeles i 3 selvstændige skoler, hvor der på hver skole
er 0.-9. Klasse. Afd grøn (tidl. Lykkebo) var en skole i en god og positiv udvikling inden
sammenlægningen. Det er nødvendigt med en selvstændig og stærk ledelse på hver skole. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-louise-0


Svar til: 2024-0082673 af: Skoleledelsen ved Harrestrup Å
Skole
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
97

INDSENDT AF
Skoleledelsen ved Harrestrup Å Skole

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Harrestrup Å Skole og Fritid

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kirsebærhaven 23-25

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede svar

MATERIALE:
hoeringssvarskoleledelsenaug2024.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-skoleledelsen-ved-harrestrup-skole
https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-skoleledelsen-ved-harrestrup-skole


hoeringssvarskoleledelsenaug2024.pdf

 

 

Vigerslevvej 141 
2500 Valby 

harrestrup_aa_skole@kk.dk 
+45 36 13 00 20 

 

Høringssvar vedrørende forslaget om opdeling af 
Harrestrup Å Skole 

 
Skoleledelsen ønsker at udtrykke vores bekymringer og synspunkter, 
som vi håber, vil blive taget i betragtning i den videre 
beslutningsproces. 
 
Skoleledelsen anbefaler ikke at opdele skolen i to basisskoler med 
elever fra 0-5. årg. 
 
Vi foreslår i stedet, at der etableres 0.-9. klasses skoler, da dette 
imødekommer også politikernes ønske om mindre enheder. 
 
Vi mener også, at uanset hvilken løsning, der vælges, bør man vende 
genindføre de tidligere skoledistrikter for at sikre kontinuitet og 
tryghed for elever og forældre, omlægning af skoledistrikter vil skabe 
unødvendig frustration og forvirring, i en tid der kalder på tryghed og 
ro. 
 
En omstrukturering af skolen vil pålægge både elever, forældre, 
medarbejdere og ledelsen en betydelig byrde. Det vil kræve, at alle 
parter tilpasser sig nye arbejdsgange og samarbejdsfora, hvilket kan 
skabe usikkerhed og frustration. Eleverne vil blive påvirket af forskellige 
skolestrukturer og skolenavne i løbet af deres skolegang, hvilket kan 
være forvirrende og belastende for dem. Forældre vil blive tvunget til at 
tilpasse sig nye kommunikationskanaler og samarbejdsformer, og 
medarbejderne vil skulle navigere i nye roller og forventninger. For 
ledelsen vil det være en udfordring at implementere nye strategier, 
kulturer og rutiner på tværs af de opdelte enheder, samtidig med at der 
skal skabes sammenhæng i visionen for skolen. 
 
Tidligere omstruktureringer har allerede været krævende, og yderligere 
ændringer kan medføre, at medarbejdere ikke længere kan overskue 
processen. Dette kan føre til, at nogle medarbejdere vælger at forlade 
skolen, hvilket kan påvirke skolens samlede fokus og engagement i 
kerneopgaverne negativt. 
 
Hvis Harrestrup Å Skole opdeles i to basisskoler og en udskolingsskole, 
hver med sin egen ledelse og skolebestyrelse, vil det medføre forskellige 
værdier og strategiske retninger. Dette vil gøre tværgående samarbejde 
mellem enhederne mere komplekst og tidskrævende, hvilket kan påvirke 
skolens effektivitet og sammenhængskraft. 
 
Der er også en risiko for, at en opdeling i kombination med fastholdelse 
af nuværende skolestruktur, kan føre til elevudsivning. Historiske 
eksempler fra Nørrebro og Amager viser, at forældre vælger at flytte 

23. august 2024 
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deres børn til andre skoler, når der sker en opdeling. Dette resulterer i 
faldende elevtal og en udfordring med at opretholde en skole, der 
fremstår fyldt med liv og som attraktiv. 
Skoleledelsen finder det svært at se, hvordan den nuværende struktur, 
som indebærer meget store basisskoler, kan opfylde ønsket om mindre 
og nærværende enheder. For eksempel vil en skole som Kirsebærhavens 
Skole på sigt have seks spor, hvilket betyder, at der vil være op til 672 
børn i samme KKFO, hvilket udfordrer nærværet og det lokale 
tilhørsforhold. Vi mener, at en tilbagevenden til 0.-9. klasses skoler vil 
være den bedste måde at imødekomme ønsket om mindre og mere 
overskuelige enheder, som også er gennemskuelige for eleverne. 
 
Ændringer i skoledistrikter kan skabe forvirring og usikkerhed blandt 
familier, der ønsker stabilitet og det kendte. Dette kan medføre, at flere 
familier vælger at flytte deres børn til andre skoler, hvilket kan skabe 
yderligere udfordringer for skolen. 
 
Endelig mener vi, at hvis der er politisk ønske om at opdele 
Kirsebærhavens Skole og Lykkebo Skole i selvstændige enheder, bør 
dette inkludere skolegang fra 0. til 9. klasse, så eleverne ikke skal skifte 
skole midtvejs. Den nuværende plan om en skole på Torveporten er ikke 
færdigprojekteret, og der er derfor mulighed for at sikre en 
sammenhængende løsning, der kan imødekomme behovet for 
kontinuitet i elevernes skolegang. 
 
Afslutningsvis opfordrer vi til, at der skabes en stabil og 
sammenhængende skolestruktur, der bygger videre på de kendte 
værdier og tilgange, som sikrer kontinuitet for både elever, forældre og 
medarbejdere. Vi håber, at vores input vil blive taget i betragtning i den 
videre beslutningsproces. 
 
Med venlig hilsen.   
Skoleledelsen 
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Vigerslevvej 141 
2500 Valby 

harrestrup_aa_skole@kk.dk 
+45 36 13 00 20 

Høringssvar til forslaget om opdeling af 
Harrestrup Å Skole 

 
Vi takker for muligheden for at kommentere forslaget om opdeling af 
Harrestrup Å Skole i tre selvstændige enheder. Efter en grundig 
gennemgang og vurdering af materialet ønsker vi at fremlægge 
følgende bekymringer og perspektiver: 
 
Skolebestyrelsen anbefaler ikke en opdeling af skolerne, hvor den 
nuværende skolestruktur bevares med basisskoler og en 
udskolingsskole. 
 
Skolebestyrelse anbefaler at lave 0. – 9. klasses skoler i stedet, hvis 
politikerne ønsker mindre enheder. 
 
Skolebestyrelsen anbefaler, at uanset om der besluttes en opdeling 
eller lave 0. – 9. klasses skoler, så vender man tilbage til de tidligere 
skoledistrikter. 
 
Den påtænkte opdeling medfører meget store årgange på alle tre 
matrikler, især på den fremtidige overbygningsskole. Derned forsvinder 
nærheden i dagligdagen, muligheden for årgangstankegang og 
kendskab internt mellem elever og mellem forældre. Samtidig mindskes 
den geografiske nærhed til skolen som netop er en af folkeskolens store 
styrker. 

Selv de københavnske politikere udtrykker at de er imod store skoler. 
Derfor er det svært at se argumenter for at skulle fastholde en 10-sporet 
overbygningsskole. 
Der er for nuværende forældre, der fravælger HSF, fordi de ikke vil den 
store overbygningsskole og ud fra usikkerheden om modellen. Hvis man 
fastholder to basisskoler, vil man i flere år frem miste elever på denne 
konto. 

 
Den opdelte skole mister muligheden for at skabe relationer mellem de 
yngste og ældste klasser som ellers er så stærkt nu med venskabsvenner, 
gå-busser, skolepatrulje, legepatruljer, Colour-run, emneuger og meget 
andet. 

 
 
Nedenstående er skolebestyrelsens synspunkter, der uddyber 
ovenstående. 
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1. Belastning på elever, forældre, medarbejdere og ledelse: 
   - En ny omstrukturering vil kræve etablering af nye arbejdsgange og 
samarbejdsfora, hvilket vil pålægge alle parter en betydelig byrde. Dette 
vil føre til øget usikkerhed og frustration blandt de involverede parter. 
  - Elever vil blive påvirket af flere forskellige strukturer og skolenavne 
gennem deres skolegang på samme matrikel, hvilket ikke er rimeligt for 
børnene. 
- Forældre: En ny skolestruktur vil kræve, at forældre skal tilpasse sig nye 
arbejdsgange og kommunikationskanaler med de forskellige skoler. 
- Medarbejderne vil skulle navigere i nye roller og forventninger, der 
kommer med en omstrukturering. Der kan opstå en øget arbejdsbyrde, 
da de skal bidrage til at etablere nye samarbejdsfora, udvikle konsensus 
om skolens retning og lære at arbejde med ny ledelse og bestyrelser. 
-Skolens ledelse vil stå over for udfordringen med at implementere nye 
strategier, kulturer og rutiner på tværs af de ny-opdelte enheder. Dette 
inkluderer at skabe og vedligeholde en sammenhængende vision og 
strategi, som er tilpasset hver skoles behov og ressourcer. Ledelsen skal 
også håndtere potentielle konflikter og udfordringer, der opstår ved at 
koordinere mellem de forskellige enheder. 
 
2. Medarbejderflugt og tab af fokus: 
   - Tidligere omstruktureringsprocesser har allerede været krævende og 
har forudsat meget omstilling. Yderligere ændringer kan medføre, at 
medarbejdere ikke længere kan overskue processen, hvilket kan føre til 
flugt og tab af engagement i kerneopgaverne. 
 
3. Mangfoldighed af værdier og strategiske retninger: 
   - Ved opdeling i tre selvstændige skoler med hver sin ledelse og 
skolebestyrelse vil der komme forskellige værdier og strategiske 
retninger. Det vil gøre en tværgående samarbejde meget kompleks og 
tidsmæssigt belastende at få koordineret.  
 
4. Risiko for elevudsivning: 
   - Historiske eksempler fra Nørrebro og Amager viser, at en opdeling 
kan resultere i en unødvendig udsivning af elever, hvilket kan være 
skadeligt for skolens samlede elevtal og ressourcer. Helt konkret har 
erfaringer fra Nørrebro været, at forældre valgte andre skoler til når nu 
deres barn alligevel skulle flytte skole. Det betød i løbet af årene, at 
forældrene flyttede deres barn tidligere og tidligere for at være sikre på 
plads på den skole de ønskede. På amager hører vi, at det er og har 
været et stort arbejde at få eleverne til at fortsætte på 
overbygningsskolen. Det vil medføre at man står med en stor skole som 
opleves halvfyldt og kommer til at fremstå upopulær. 
Skolebestyrelsen har en generel bekymring for elevoptaget fra 
grunddistriktet. 
 
5. Faldende børnetal: 
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   - Med de faldende børnetal, som ikke matcher de forventede 
prognoser, kan en opdeling resultere i skoler med underkapacitet, 
hvilket kan være uholdbart i længden. Det faldende børnetal har allerede 
betydet lukning af institutioner, hvilket har medført betydelige uro og 
utilfredshed i den øvrige del af København. De faldende børnetal 
betyder at den sidste prognose vi har hørt omtalt, vurderer at det først er 
i 2050 at elevtallet er stort nok til at Torveportens kapacitet er udnyttet. 
 
6.Fastholdelse af skolestruktur efterkommer ikke ønsket om små 
enheder: 
   - Ved at fastholde den nuværende skolestruktur er ændringen at 
ansætte flere skoleledere. Skolerne vil forblive med at være meget store 
og have en stor gruppe elever. 
På Kirsebærhaven betyder dette, at der på sigt vil være seks spor. I 
forhold til KKFO vil det betyde, at der kan være op til 672 børn samlet. 
Det er svært at se, hvordan en sådan struktur kan kaldes nærværende, 
lokalt, trygt eller kendetegnet ved et dybt kendskab til den enkelte elev. 
 - Den nuværende skolestruktur skal give plads til 11 spor. Ved at opdele 
til selvstændige skoler med skolegang fra 0. til 9. årgang vil der være 
den samme plads, da Kirsebærhavens Skole er bygget til 4 spor, Lykkebo 
Skole er bygget til 3 spor, og den nye skole på Torveporten er designet 
til 10 spor, hvilket kan indrettes til at rumme en 4-sporet skole fra 0. til 9. 
årgang. 
Den eneste måde at imødekomme mindre enheder er at vende tilbage 
til 0. – 9. kasses skoler. 
 
7. Distriktsændringer: 
   - Ændring af skoledistrikter kan skabe yderligere forvirring og 
usikkerhed blandt familier, der foretrækker det kendte. Dette kan 
medføre, at flere familier ønsker at flytte deres børn til andre skoler, 
hvilket skaber udfordringer for Kirsebærhavens Skole. Når tallene for 
optag af børn fra eget grunddistrikt er kendt, og det er lavt, så medfører 
det at flere fravælger deres skole. Det sker som en følge af, at hvis de 
andre ikke vælger den, så vælger vi den heller ikke.  
En ændring af grunddistriktet for tidligere Kirsebærhavens Skole og 
Lykkebo Skole er ikke optimalt i forhold til den forandringsopgave 
skolerne står overfor. Det vurderes derfor at det bedste udgangspunkt er 
at bibeholde de tidligere grunddistrikter til Lykkebo Skole og 
Kirsebærhavens  
Skole. Der vil være et potentiale i at gå retur til en kendt geografisk 
afgrænsning. 
 
8. Ændring tilbage til 0. – 9. klasses skoler: 
   - Den kommende skole på Torveporten er endnu ikke 
færdigprojekteret. At fortsætte med en samlet skole fra 0. til 9. klasse kan 
være en mere sammenhængende og ressourcemæssigt effektiv 
løsning. Planen for skolen i forhold til placering af bygningerne, og 
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disponering er ikke endelig færdigt. Ifølge KEJD forventes udbud 
tidligst at ske i marts 2025. Det betyder, at der er tid til, at kommunen 
ikke får etableret en skole og skolestruktur som der aldrig har været 
opbakning til fra de pædagogiske medarbejdere. Mange andre forslag 
blev stillet på det tidspunkt. Forældrene var allerede på det tidspunkt 
bekymrede, og ville helst have beholdt deres eksisterende skoler. VI 
henviser i øvrigt til bestyrelsens tidligere afgivet høringssvar. 
Erfaringer viser, at opdeling af en samlet skole i mindre enheder med 
egen ledelsen skabe ineffektivitet og forvirring. Koordinering mellem tre 
separate skoler vil kræve betydelige ressourcer og kan underminere 
skolens samlede strategiske retning. Dette kan have en negativ 
indvirkning på elevernes overgang til overbygningen. 
 
9. Ønsket om selvstændige skoler fra 0. til 9. årgang: 
    - Når man politisk har et ønske om at opdele Kirsebærhavens Skole og 
Lykkebo til selvstændige skoler, bør dette inkludere skolegang fra 0. til 9. 
årgang. Der er et ønske om, at eleverne kan færdiggøre deres 
folkeskoleeksamen uden at skulle flytte skole. Den planlagte afstand til 
den nye skole på Torveporten vil betyde, at elever med længst afstand 
får 2,5 km transport hver vej fra 6. klasse, herunder krydsning af store 
hovedtrafikveje.  
 
 

Afslutningsvis opfordrer vi til en mere stabil skolestruktur, der bygger 
videre på de værdier og tilgange som har været kendt tidligere, og som 
sikrer den nødvendige kontinuitet for både elever, forældre og 
medarbejdere. Vi ser frem til, at vores input bliver taget i betragtning i 
den videre beslutningsproces. 
 
Venlig hilsen. 
 
Skolebestyrelsen ved Harrestrup Å Skole 
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Svar til: 2024-0082673 af: Britta Johansen
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
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INDSENDT AF
Britta Johansen

BY
Frederiksberg

POSTNR.
1909

ADRESSE
Vodroffs Tværgade 15

HØRINGSSVAR

Jeg støtter Forslag om opdeling af Harrestrup Å Skole i tre selvstændige skoler
med tilhørende opdeling af skoledistriktet i to ny distrikter.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-britta-johansen


Svar til: 2024-0082673 af: Ebba
APPLICATION DATE
24. august 2024

SVARNUMMER
94

INDSENDT AF
Ebba

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Borghaven

HØRINGSSVAR
Jeg stemmer helt klart for en opdeling af Harrestrup Å skole i tre selvstændige skoler,
med hvert sit ledelsesteam! 
 
Det er desværre blevet tydeligt at det er enormt vanskeligt at drive en stordriftsskole
med flere matrikler. I løbet af de sidste to år har vores søn gået i 0. og 1.klasse på
Afdeling Blå. I den tid har der været meget stor udskiftning af mellemledere i det hele
taget, samt langvarigt totalt fravær af indskolingsleder i Afdeling Blå. Dette har ført til
uro hos lærere, forældre og elever, hvilket i sin tur har ført til sygemeldinger, endnu
flere opsigelser og elevflugt. 
 
Det er så enormt synd at se denne negative spiral, da skolerne hver især har potential
for at give børnene en god skolegang i nogle rigtigt fine fysiske rammer. 
 
Hvis skolerne deles op og får hver sin ledelse, er der håb om meget bedre tider for
lærere, elever og forældre i Valby. 
 
 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-ebba


Svar til: 2024-0082673 af: Stella
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
93

INDSENDT AF
Stella

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Heldbovej 49 st

HØRINGSSVAR

Vi har to børn, som skal starte i skole indenfor de næste 3 år. Inden vi købte bolig, undersøgte vi
selvfølgelig distriktskolen (Lykkebo), som viste sig at have et rigtigt godt ry. Derfor valgte vi at
bosætte os her. Den massive negative omtale i medierne på det seneste, har fået os til at skrive
børnene op til en privat skole. Det har aldrig vores vores plan, men vores børn skal simpelthen ikke
gå på en skole med så mange tilkendegivelser omkring mistrivsel hos både elever og lærer. Hvis
skolerne ikke deles op eller vi får plads på en privat skole, så bliver vi nødt til at flytte. Vores børns
trivsel kommer i første række. Det er ærgerligt, da vi ellers er rigtigt glade for området. Vi er ikke den
eneste småbørnsfamilie, som er klar til at tage konsekvensen. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-stella
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MATERIALE:
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Høringssvar til forslaget om opdeling af Harrestrup Å Skole og Fritid 

 

KLF og LFS’ medlemmer på Harrestrup Å Skole og Fritid, afd. Blå ønsker stadig en opdeling af 
Harrestrup Å Skole og Fritid, så den i fremtiden vil bestå af to selvstændige skoler, med egen ledelse, 
bestyrelse, TRIO og Lokal-MED. Det samme gør sig gældende med den nye skole ved Torveporten. 

 

Vi har på Blå afdeling, afholdt et møde for KLF -og LFSmedlemmer, hvor der blev drøftet skolernes 
fremtidige struktur, samt bekymringer og perspektiver for børnenes fremtidige skolegang.  

 

Vi ønsker en klar opdeling af Harrestrup Å Skole og Fritid. To selvstændige skoler og en evt. 
tredje skole bestående af Torveporten. Alle skoler med 0-9. klasse. 

 

Vi har tidligere i processen ytret vores holdninger til den nuværende proces i forbindelse med strukturen for 
Harrestrup Å Skole og Fritid. I dette hørringsvar var vi en del af Lokal-MED’s fremlagte punkter, der 
beskrev et ønske om en tydelig opdeling af de to matrikler, samt den kommende matrikel ved Torveporten. 

 

Nedenstående er hvad vi stadig tænker og en præcisering af hvad medlemmerne har af bekymringer 
ved en opdeling af basis - og overbygningsskoler. 

 

Medlemmerne fremhæver stadig følgende argumenter og ønsker for en opdeling af Harrestrup Å 
Skole og Fritid:  

- Der ønskes synlig og transparent ledelse på hver af de tre skoler.  
- Det er stadig vores opfattelse at det er mere givende at lave kompetenceudvikling målrettet den. 

enkelte matrikel, hvis den er opdelt. 
- Det er stadig lettere at fokusere på de konkrete udfordringer, når det er mindre enheder.  
- Det er stadig vigtig med ledelse tæt på hverdagen. 
- Det er stadig en fordel at have egne traditioner og hverdagsrutiner. Flere matrikler og områder gør 

dette til en umulig disciplin. 
- Det er stadig en fordel for det enkelte barn at skabe en genkendelig, tryg og inkluderende ramme for 

deres skolegang. 

 

Medlemmerne havde tidligere tanker om hvordan skolerne kan deles op. Dette er stadig gældende. Det 
vigtigste for medlemmerne er dog, at det fremstår tydeligt, at man ønsker en opdeling, uanset hvilken 
struktur politikerne efterfølgende vælger.: 

Som fagpersoner anbefaler vi 0. – 9. klasses skoler – det vigtigste er dog, at der sker en opdeling.  

Det bedste for børnene er, at der er nærvær og genkendelighed, samt en sammenhæng og en rød tråd 
igennem børnenes skoleforløb. Vores erfaringer siger at dette stadig er langt mere hensigtsmæssigt at skabe 
på en 0. – 9. klasses skole. Børnene vil få nye lærere alligevel i overgangen fra basis til overbygning, men 
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der er bedre muligheder for at skabe kendskab og en rød tråd for børnene på en 0.-9. klasses skole, da lærere 
og pædagoger er de samme de møder hver dag. 

 

Medlemmerne peger stadig på følgende bekymringer opmærksomheder i forbindelse med opdeling, 
hvor det er to basisskoler og én overbygning. 

• Det vil stadig være store KKFO’er selv om skolen deles op – 5-6 spor på hver årgang, på hver 
matrikel. Det vil kræve flere/bedre lokaler.  

• KKFO’erne vil i vores øjne ikke kunne tilbyde et nærværende og trygt tilbud, da børnegruppen vil 
ramme et antal der er så stort, at det vil få konsekvenser for rigtig mange børn, der har behov for lige 
præcis dette. Inklusionen vil have utrolig svære forhold i sådan et setup. 

• Det er vigtigt med en afklaring af, hvad der skal ske med Kir-huset i forbindelse med en opdeling. 
• Uanset beslutningen bør det effektueres hurtigt og der er fortsat brug for involvering af to nye Lokal-

MED på de to skoler. 
• Med de faldende børnetal, som ikke matcher de forventede prognoser, kan en opdeling resultere i 

skoler med tomme lokaler og for små klasse, hvilket kan være uholdbart i længden.  
• Yderligere udsivning vil forekomme. Allerede på nuværende tidspunkt, har vi oplevet et faldende 

elevoptag fra distriktet. Samlet har det betydet sammenlægninger på flere årgange og færre 0.klasser 
end sidste år. Vi er bekymret for at dette blot bliver ved og at vi står med halvtomme skoler i sidste 
ende. Det er et tydeligt tegn på at mange ikke ser deres børn i den skolestruktur, som der pt. er plan 
om. 

• Den tidligere omstruktureringsproces har allerede været krævende og har forudsat meget omstilling. 
Yderligere ændringer kan medføre, at medarbejdere ikke længere kan overskue processen, hvilket 
kan føre til flugt og tab af engagement i kerneopgaverne. 
 

Det er vores klare overbevisning at vi i en skolestruktur, hvor ledelsen har større føling med hver enkelte 
årgang, samt medarbejdernes kompetencer, igen vil kunne skabe en skole der favner bredt og giver forældre 
og børn en tryg hverdag, hvor faglighed og trivsel er i højsædet. Den struktur hedder 0-9. klasse, og er 
forhåbentlig ikke bare et ønske, men en reel mulighed for skolen. 

 

De bedste hilsner 

KLF- og LSF-medlemmer fra Harrestrup Å Skole og Fritid, afd. Blå. 
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HØRINGSSVAR
Jeg vil gerne at Harrestrup Å skole opdeles i 2 selvstændige skoler.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mira
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København Ø

POSTNR.
2100

ADRESSE
Rosenvængets Alle16

HØRINGSSVAR

LFS støtter forslaget om, at Harrestrup Å skole skal opdeles i tre selvstændige skoler med hver sin
skoleledelse, KKFO ledelse og skolebestyrelse. Harrestrup Å er et skoleeksempel på, at stort ikke
nødvendigvis er godt  og er udtryk for dårligt politisk håndværk. Men sen erkendelse er selvfølgelig
bedre end aldrig.  

Konsekvenserne har været alt for store både for elevernes tryghed, ro og læring og også for lærernes
og de pædagogiske medarbejderes arbejdsmiljø.

Mindre skoler og KKFO’er vil fremme elevernes læring, tryghed og trivsel. Det vil også skabe bedre
rammer for lærerne og de pædagogiske medarbejders indflydelse, arbejdsmiljø og
arbejdsfællesskaber samt sikre en nærværende og bedre ledelseskultur.

Pva LFS

Jan Hoby, næstformand i LFS

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-lfs-landsforeningen-socialpaedagoger
https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-lfs-landsforeningen-socialpaedagoger


Svar til: 2024-0082673 af: Faiza
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
89

INDSENDT AF
Faiza

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Urtehaven 55

HØRINGSSVAR

Med 3 børn på Harrestrup Å skole (afd blå) støtter jeg op om at Harrestrup Å skole skal deles
op og blive til to selvstændige skoler med hver deres ledelse. 
En god skole handler om den gensidige loyalitet og forståelse af hinandens ansvar for, at
eleverne trives og udvikles gennem faglig og social læring i hverdagen. Med så mange vikar
timer, opsigelser blandt personalet, og forældre som har mistillid til ledelsen på skole, så
mener jeg bestemt at der tegner sig et tydeligt mønster om at det desværre ikke er en god
skole. Ny og selvstændig ledelse NU!

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-faiza


Svar til: 2024-0082673 af: Rikke
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
88

INDSENDT AF
Rikke

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Skyggelundsvej 5

HØRINGSSVAR

De to skoler skal deles op igen. Lige nu lider begge matrikler under den massive dårlige
pressedækning, det seneste år har budt på. Kun ved at begynde på en frisk med klar og tydelig
ledelse og inddragelse af personale og forældre, kan skolerne rykke fremad - hver for sig. 
Harrestrup Å Grøn skal have den oprindelige ledelse tilbage, så den igen kan udvikle sig til at være
den skole, vi flyttede til kvarteret for at være en del af. 
Vi vil ikke gamble med vores børns trivsel og se til mens dygtigt personale forlader skolen og vi til
gengæld ser ind i en uvis fremtid, når vores datter når 6. klasse og skal rykkes sammen med ukendte
børn fra en skole, der i den grad mangler ledelse og struktur.

Del de to matrikler op igen. Og drop planerne om en fælles udskoling. Skal tre stærke folkeskoler og
brug ressourcerne på at hjælpe personale videre til en tryg hverdag og arbejdsplads, så de kan give
vores børn en bedre trivsel og læring. 
 

Lykkeboskiltene på jo findes et sted - få dem ud fra fjernlageret og op igen.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-rikke


Svar til: 2024-0082673 af: Louise og Kresten Munksgaard
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
87

INDSENDT AF
Louise og Kresten Munksgaard

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Danhaven 40

HØRINGSSVAR

Selvfølgelig skal Harrestrup Å Skole splittes op og igen blive til selvstændige skoler med hver deres
ledelse. Og ikke bare hver deres ledelse – men hver deres NYE ledelse. Så længe Søren Friis står i
spidsen, vil skolen ikke komme på ret køl. Hverken lærere eller forældre har den fornødne tillid ham.
At det i en handlingsplan bliver skrevet ind, at hvert møde skal afsluttes med ”har vi holdt den gode
tone”, siger jo alt og lyder fuldstændig absurd.

 

Vi flyttede selv vores børn til en anden skole i oktober 2023, og har med egne øjne set, hvordan de er
blomstret op, efter de er blevet rykket ud af det utrygge miljø, som Søren Friis er øverste ansvarlige
for. Vi er stadig kede af, at det var vores sidste udvej, vi er ærgerlige over, at der ikke er et
tilfredsstillende skoletilbud i vores nærområde. Konsekvensen er allerede nu, at naboer flytter fra
området, når deres børn, når skolealderen – hvis de ikke er skrevet op til privatskole. Det er en
ærgerlig udvikling for hele vores dejlige kvarter, og det er ikke mindst trist for alle de børn og lærere,
der er nødt til at finde strategier til at være i det kaos. Så når forvaltningen ikke har ønsket at lytte til
den massive kritik af skoleledelsen, så er den eneste udvej for politikerne at splitte skolerne op igen.
Det bakker vi fuldt op om.  

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-louise-og-kresten-munksgaard


Svar til: 2024-0082673 af: Line
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
86

INDSENDT AF
Line

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Damsbo vænge

HØRINGSSVAR

Jeg er af den opfattelse, at en opdeling af skolerne ville kunne styrke skolens
image, som i den grad lider under det nuværende format. Mit barn har
distriktskole på harrestrup Å, men alene pga., formatet som det er nu, vil vi skrive
ham op til Hanssted skole i stedet for. En opdeling ville muligvis ændre vores
holdning. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-line


Svar til: 2024-0082673 af: Henrik
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
85

INDSENDT AF
Henrik

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslevvej 266a st th

HØRINGSSVAR

Vi har tre børn der alle går på den nuværende Blå afdeling. Vi støtter også op om opdeling af
skolerne, så vi kan få mere nærvær og mindre stordrift især på ledelsesniveau. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-henrik


Svar til: 2024-0082673 af: Louise
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
84

INDSENDT AF
Louise

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Paradisæblevej 100, 2 tv

HØRINGSSVAR

Jeg stemmer for opdelelse af skolerne igen. Siden Harrestrup Å blev dannet af de to tidligere skoler,
er kvaliteten af lederskab og uddannelse af eleverne faldet drastisk. I nogle klasser er elev- og
lærerantallet faldet med over 60-70%, udelukkende pga dårlig ledelse på skolen. Der er ikke tid til at
tage sig af de udfordringer der er på den enkelte skole, når lederskabet skal deles mellem 2 separate
matrikler, og den opgivenhed der man bliver mødt af ved henvendelser er alarmerende. Hvis ikke
eleverne på de enkelte matrikler skal tabes helt, skal der en lokal ledelse på øverste niveau til, så der
kan blive samlet op og stabiliseret et godt fundament igen!

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-louise


Svar til: 2024-0082673 af: Søren
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
83

INDSENDT AF
Søren

BY
Taastrup

POSTNR.
2630

ADRESSE
Landsbygaden 24

HØRINGSSVAR

Jeg er af den opfattelse at en eventuel opdeling af den nuværende Harrestrup Å
skole til flere og mindre enheder (skoler), kun vil styrke og give en mere positiv
udvikling (set i forhold til den nuværende!) i form af en mere synlig og
nærværende ledelse, hvilket i sidste ende vil forplante sig hele vejen ned gennem
systemet – fra en positiv ledelse, til en positiv og glad lærerstab og videre til nogle
glade børn! På sigt vil ovenstående sikkert også komme nogle af de mange
vikartimer til livs! 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-soren


Svar til: 2024-0082673 af: Maria
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
82

INDSENDT AF
Maria

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Østergårds Allé 5

HØRINGSSVAR
Jeg går ind for at Harrestrup Å skole opdeles i selvstændige skoler, med håb for, at dette vil give en
meget mere synlig og nærværende ledelse. 
Med to børn der i løbet af de næste 2-3 år skal starte i skole håber jeg virkelig på at man vil lytte til de
medarbejdere, forældre, og børn der står midt i det. - Hvis ikke der sker forbedringer/ændringer inden
vores børn skal starte, kommer vi til at vælge andre alternativer. 

Få nyt om høringer

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-maria


Svar til: 2024-0082673 af: Karen Andersen
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
81

INDSENDT AF
Karen Andersen

BY
København K

POSTNR.
1364

ADRESSE
Nørre Farimagsgade 17

HØRINGSSVAR

Del skolen op i selvstændige skoler. Som mormor til et barn på Harrestrup Å skole ( tidligere
Kirsebærhavens skole), kan jeg kun tilslutte mig forslaget om en opdeling af skolen i to selvstændige
skoler. Ingen ledelse kan have ansvaret for flere institutioner, der rent fysisk ligger langt fra
hianden. Hver af skolerne skal have en synlig og nærværende leder, der kan skabe stabilitet og
ordentlige rammer for eleverne, lærerne og forældrene. En god ledelse skaber arbejdsro, mindsker
sygefraværet og skaber trivsel.  BUF er den største forvaltning i Københavns kommune med ansvaret
for skoler og daginstitutioner mm. Det må være en af de aller vigtigste opgaver i kommunen, at sørge
for at vores børns skoler og institutioner fungerer. Og det fungerer ikke på Harrestrup Å skole, som
den er nu. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-karen-andersen


Svar til: 2024-0082673 af: Siff
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
80

INDSENDT AF
Siff

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Glostervej 8A, 1 sal dør 8

HØRINGSSVAR

Jeg går ind for at Harrestrup Å skole opdeles i selvstændige skoler, med håb for, at
dette vil give en meget mere synlig og nærværende ledelse, der har og viser
interesse for vores børn på skolen såvel som for den fantastiske lærerstab. Jeg har
haft et barn der har gået på både afdeling blå og grøn og som forælder og elev har
man ingen oplevelse af, at det er to skoler som i praksis gavner af at hører under
samme ledelse. Som ledelse og skolebestyrelse vanskeliggøres opgaven da man skal
sætte principper for to store skoler og her er der ikke mulighed for at arbejde ligeså
nærværende og træffe beslutninger med afsæt i den lokale virkelighed, som må
siges at være ret forskellig for de to matrikler. Vi ønsker mere nærværende ledelse
og lokal beslutningskompetence. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-siff


Svar til: 2024-0082673 af: Anne
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
79

INDSENDT AF
Anne

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Lyshøjgårdsvej 31/1

HØRINGSSVAR

Jeg har en datter, som hører til harrestrup å skole - og vi har aftalt, at hvis ikke hun kommer ind på de
privatskoler hun er skrevet op til, så er vi nødt til at flytte. Så slemt er det med skolens ry. Jeg frygter
decideret for at min datter skal gå på den store skole, og jeg vil bede til at den bliver delt op til to
separate skoler igen!! 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-anne


Svar til: 2024-0082673 af: Kenneth Dayrit
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
78

INDSENDT AF
Kenneth Dayrit

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Brøndæblevej 14

HØRINGSSVAR

Jeg har længe fulgt debatten omkring skolen og hørt om de tiltag der skulle til for at redde
situationen. Vi kender en del som har haft børn på skolen, men som også er flyttet ud og endda helt
væk fra kommunen grundet så negative oplevelser. Vi har selv to små børn herhjemme og vi ønsker
for alt i verden ikke at vores skal gå på den skole. Noget andet er, at vi skoledistrikt mæssigt hører til
skolen her på grønttorvet, det synes jeg er ærgerligt man ikke har gennemtænkt, da man på den
anden sidde af togskinnerne hører til Vigerslevskole, hvilket i vores optik er et langt bedre valg. 
 

Vi håber at kommunen vil genoverveje skoledistriktet så vi flyttes eller må vi desværre selv finde en
løsning og måske endda som andre overveje at flytte. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-kenneth-dayrit


Svar til: 2024-0082673 af: Camilla
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
77

INDSENDT AF
Camilla

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kortstilkvej , 4 St Th

HØRINGSSVAR

Jeg går ind for at Harrestrup Å skole opdeles i selvstændige skoler, med håb for, at dette vil give en
meget mere synlig og nærværende ledelse, der har og viser interesse for vores børn på skolen såvel
som for den fantastiske lærerstab. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-camilla


Svar til: 2024-0082673 af: Familien Bang Christensen
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
76

INDSENDT AF
Familien Bang Christensen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kongshaven 3

HØRINGSSVAR
Det har længe været kendt at skoleledelsen har haft massive udfordringer med at styre Københavns
største skole, hvor en forhærdelse af skolemiljøet og manglende samhørighed mellem ledelsen og
lærer til tider har fået Rusland/Ukraine konflikten til at virke som en mindre jovial affære til
sammenligning. Det er vores klare overbevisning at skolen vil kunne drage fordel af at blive delt i to
separate skoler.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-familien-bang-christensen


Svar til: 2024-0082673 af: Merete Munk
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
75

INDSENDT AF
Merete Munk

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Humlehaven 51B

HØRINGSSVAR

Vi er forældre til to børn på 6. og 2. årgang på afdeling Blå (tidligere Kirsebærhaven). Vi føler et stort
behov for ændringer i forhold til ledelsesstruktur, trivsel og skabelsen af gode læringsmiljøer på
skolen.

Som forældre har vi været en del af skolen både før og efter sammenlægningen af Kirsebærhaven og
Lykkebo. Før sammenlægningen oplevede vi en nærværende skole, forankret i lokalsamfundet, hvor
forældreengagement blev værdsat og understøttet af skolens ledelse. Et eksempel er at
repræsentanter fra forældrebestyrelsen besøgte lokale børnehaver og mødregrupper for at fortælle
om skolen, hvilket styrkede båndet til lokalsamfundet. Dengang havde vi en klar fornemmelse af, at
skolen var på rette vej, trods de udfordringer der også eksisterede.

Efter sammenlægningen er denne fornemmelse imidlertid forsvundet fuldstændig. Vi føler, at skolen
befinder sig i en nedadgående spiral, som går alarmerende hurtigt. Det er især bekymrende at
konstatere, at 31 ud af 46 lærere, som var ansat på Kirsebærhaven inden sammenlægningen, ikke
længere er på skolen i dag. Det svarer til en fratrædelsesprocent på 67 % på blot tre år! Vi har endda
ikke medregnet den høje gennemstrømning af lærere, der er kommet og gået i perioden fra
skoleårets start i 2021 til nu. Dette indikerer et dårligt arbejdsmiljø, hvor lærerne ikke modtager den
nødvendige støtte, de redskaber og den sparring, der kræves på en velfungerende arbejdsplads.
Dårlige arbejdsforhold for lærerne påvirker uundgåeligt kvaliteten af vores børns skolegang.

Vi forstår, at incitamentet for skolesammenlægningen sandsynligvis har været økonomiske
stordriftsfordele. Desværre oplever vi, at kulturen på skolen også bliver kørt som stordrift. Hvis f.eks.
afdeling Grøn ikke kan tilbyde en aktivitet, må afdeling Blå heller ikke tilbyde den, og omvendt. Der er
ikke plads til at hver skole beholder deres eget særpræg eller identitet, hvilket betyder at de fleste
gamle traditioner er blevet sløjfet. Som leder af en "megaskole" bør man efter vores mening fokusere
på overordnede opgaver og give medarbejderne handlefrihed til at varetage dagligdagsopgaver.
Alligevel har vi som trivselsforældre gentagne gange oplevet, at Søren Friis involverer sig i detaljer
som f.eks. rammerne for klassearrangementer. Efter sammenlægningen blev det forbudt at låne et
lokale på skolen til et klassearrangement uden for skoletiden, med den begrundelse at HELE
årgangen skulle inviteres (dvs. ca. 75 børn plus forældre). Dette har betydet, at de fleste
klassearrangementer er blevet aflyst gennem de sidste tre år, hvilket ikke har gavnet trivslen.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-merete-munk


Vi ser ingen fordele ved skolesammenlægningen og ønsker, at skolerne igen bliver selvstændige
enheder. Dog er det vigtigt, at der allerede nu iværksættes tiltag for at forbedre situationen. Vi kan
ikke tillade, at skolen ender i et handlingslammet vakuum på grund af et skolebudget, der først
muliggør ansættelse af en ny skoleleder fra skoleåret 2025/2026. Det tager lang tid at opbygge en
god skole, men vi har med egne øjne set, hvor hurtigt en dårlig udvikling kan accelerere.

Med venlig hilsen,
Anthony og Merete



Svar til: 2024-0082673 af: Julie
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
74

INDSENDT AF
Julie

BY
Hvidovre

POSTNR.
2650

ADRESSE
Femagervej 24

HØRINGSSVAR
Har 2 børn gående på afd. Grøn. Synes skolen fungerede bedre da det var en selvstændig skole der
hed lykkebo. Der var der synlig ledelse og god trivsel blandt lærerne hvilket betød mindre
udskiftninger. Efter sammenlægningen er der kommet stor utilfredshed blandt lærer og forældre. En
leder til 2 skoler er ikke optimalt og der har været stor udskiftning I lærerne og børn der er taget ud.
Har selv taget et 3 barn ud af skolen da det slet ikke fungerede i hans klasse. De 2 andre er ældre og
ville gerne færdiggøre skolen med deres klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-julie


Svar til: 2024-0082673 af: Nikola Sulejic
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
73

INDSENDT AF
Nikola Sulejic

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Løgæblevej 8

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-nikola-sulejic


Svar til: 2024-0082673 af: Jonas Vandall Li Ørtvig
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
72

INDSENDT AF
Jonas Vandall Li Ørtvig

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Paradisæblevej 84

HØRINGSSVAR

Det virker som det rigtige valg at splitte afdelingerne op til selvstændige skoler igen.

Afd.Blå, hvor min søn går, havde helt klart brug for et løft før sammenlægningen - Det har de stadig!
Det skal gøres med en stabil og stærk lokal ledelse, der kan fastholde det gode personale. De sidste
to år har vist alt andet. 

Hvad jeg har hørt fra andre trivselsforældre og personale er, at en opdeling vil være den korteste vej
til en bedre skole.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-jonas-vandall-li-ortvig


Svar til: 2024-0082673 af: Simon
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
71

INDSENDT AF
Simon

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev all

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse. Jeg støtter lærernes forslag

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-simon


Svar til: 2024-0082673 af: Valby Lokaludvalg
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
70

INDSENDT AF
Valby Lokaludvalg

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Valgårdsvej 8

HØRINGSSVAR

Vedhæftet Valby Lokaludvalgs svar.

MATERIALE:
valby lokaludvalgs svar paa offentlig hoering af opdeling af harrestrup aa skole.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-valby-lokaludvalg


valby_lokaludvalgs_svar_paa_offentlig_hoering_af_opdeling_af_harrestrup_aa_skole.pdf

 

 

     
Sekretariatet for Valby Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  

   
 
   
      

  

Valby Lokaludvalgs svar på offentlig høring af opdeling 
af Harrestrup Å Skole 

 

 

På vegne af Valby Lokaludvalg skal vi hermed tilkendegive de overvejel-

ser, vi har for en opdeling af Harrestrup Å Skole i to indskolingsskoler og 

en udskolingsskole. Vi henviser i den forbindelse til vores tidligere 

fremsendte svar på den administrative høring, der blev udsendt den 19. 

marts 2024.  

 

Det er vores opfattelse, at den politiske beslutning om at genoverveje 

sammenlægningen er meget positiv. Det giver et godt fundament for at 

skabe et positivt samarbejdsklima mellem de involverede parter, at der 

lyttes til de indsigelser og kommentarer, der er kommet. 

 

Vi anser det samtidig for meget afgørende, at der etableres en koordi-

nerende gruppe, der sikrer samarbejdet mellem de forventede fremti-

dige tre skoler. Der er i området en bekymring for, at ændringerne kan 

medvirke til, at eleverne vil søge væk fra de to skoler efter 5. klasse, hvil-

ket vil medføre, ar den nye udskolingsskole ikke får det antal elever, som 

prognosen tilsiger, der bør være. Den nye udskolingsskole skal derfor 

både mestre samarbejdet om overgang fra de to andre skoler og skabe 

en klar læringsmæssig profil for de større børn og unge, som kan være 

tiltrækkende for børn og forældre. 

 

Som det fremgår af det udsendte materiale, skal der varigt findes 9,3 

millioner kroner til at drive skolerne som selvstændige enheder. Vi kan 

samtidig konstatere, at der på driftsbudgettet fortsat resterer at blive 

fundet 37 millioner kroner på grund af tilpasning af kapacitet til dagtil-

budsområdet.  

 

8. juli 2024 

Sagsnr. 

2024-0250508 

 

Dokumentnr.  

2024-0250508-3 

 

Sagsbehandler 

Anne Liisberg 

 
Sekretariatet for Valby Lokalud-

valg 

 

Valgårdsvej 8 

2500 Valby 

 

EAN nummer 

5798009800480 
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Sekretariatet for Valby Lokaludvalg  Valby Lokaludvalgs svar på offentlig høring af opdeling af Harrestrup Å 

Skole 2/2 

 

 

 

Den samlede udfordring på knap 46,5 million kroner giver os anledning 

til klart at give til kende, at det manglende beløb ikke må findes ved at 

skære i personalenormeringerne på de to områder. 

 

 

Venlig hilsen 

Dorte Bloch Olsen, næstforperson i fagudvalget Børn, Fritidsliv og Soci-

ale emner, Valby Lokaludvalg  

Benjamin Friis, forperson i fagudvalget Børn, Fritidsliv og Sociale em-

ner, Valby Lokaludvalg 

 

 



Svar til: 2024-0082673 af: Annbrigitte
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
69

INDSENDT AF
Annbrigitte

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Ingrid Marievej 28

HØRINGSSVAR
Det glæder mig at læse så tydelig en enighed blandt de pt indsendte høringssvar. Jeg
synes at folk formulerer sig virkelig pænt og det er jo godt og civiliseret. Jeg håber dog
at beslutningtagerne godt er klar over hvad meget få åbentbart tør sige direkte : at
skolelederen skal udskiftes asap og at det skal ikke udskydes med flere skidedyreoig
ufrugtbare “tiltag” og indsatser. Sæt en konstitueret leder ind allerede nu, for rigtig
mange forældre/børn står med det ene ben på vej ud af døren! Der er brug at gøre
noget med det samme som kan bringe håbet om en bedre skole tilbage. 
 
Børnene forsømmes, klasser er ramt af kaos og vikarer og ustabilitet, lærerene er
topfrustrerede, mellemlederne vil ikke stå på mål for skolelederens instrukser, kære
politikere, det er børn der går i skole hver dag, mens vi voksne taler om at der nok bør
gøres noget!  Det vil tage lang tid at få ryddet op både på skolen og for de her børns
vedkommende, det svigt som de præges af lige nu! Lad det ikke ryge længere ned før I
tager ansvar. Det er åbentbart ikke sådan ligetil at fyre en skoleleder der er best pal
med hans overordnede. Men I politikere har en handlenulighed lige nu : opdel skolen! 
 
Opdel skolen igen og meget vigtigt : hold øje med om Kate finder nogle helt andre
lederprofiler, som vægter lydhørhed, samarbejdspnd, trivsel, nærvær og tillid til at
lærerene bare gerne vil bruge deres kræfter på at skabe et kompetent og trygt
skolemiljø istedet for at drænes og sygemeldes af en leder, der decideret modarbejder
deres ønsker! 
Og i tillæg : sørg nu for at der prioriteres rigelige ressourcer til processen.
 
Bum. Kejseren har jo ingen klæder på! 
 
kh en mor til et barn på 2. årgang på Kirsebær

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-annbrigitte


Svar til: 2024-0082673 af: Iben Barsøe
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
68

INDSENDT AF
Iben Barsøe

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Belle de Boskoopvej 10

HØRINGSSVAR

Jeg støtter lærernes ønske om, at Harrestrup Å Skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være
en selvstændig skole fra 0.-9. klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-iben-barsoe


Svar til: 2024-0082673 af: Christina
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
67

INDSENDT AF
Christina

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Folehaven 91, 1 Tv.

HØRINGSSVAR

Jeg støtter 100% op, omkring en opdeling af afd. blå og grøn. - Det er kørt så meget af sporet, med
den her sammenlægning, at der er nødt til at ske noget nu - Samtidig har nogen oven i
købet, besluttet at Søren skulle være leder for udskoling, over på grønttorvet også, når den skole en
dag bliver bygget færdig - Det er jo så absurd, som noget kan være.
 

Jeg kan kun tale for afd. BLÅ/Kirsebærhaven skole, men der er så meget galt med den skole, det er
helt vanvittigt. 
 

Dårlig ledelse, ingen kommunikation fra ledelsen af, om hvad der rør sig på skolen, utallige
vikartimer, som børnene skal trækkes med, min datter har nu haft et helt år uden engelsk, og et år
uden musik, i både 3. og 4. klasse - Gentagne gange har ledelsen ikke meldt noget ud omkring de her
massive vikartimer, man må selv via sit barn, blive klogere på hvad der sker på skolen - Lærerne har
ikke overskuddet og de rette redskaber, til at arbejde med, larmende/diagnose ramte børn, og
forældre, som ikke får den rette støtte, alt for lang udredning af børn, som ikke burde gå i almindelig
skole, da de blot “ødelægger” det for de andre børn - fælles forældremøder på årgangen, fælles
børnefødselsdage på årgangen, ellers kunne man ikke få lov til at låne lokaler på skolen, forældre er
blevet “afpresset” af Søren Friis, med besked om, hvis I vil låne lokalerne, så skal arrangementet
gælde for hele årgangen, 4. klasser = ca. 100 børn, det er jo en sindssyg måde at drive en skole på,
at bruge sin magt på den måde - Det burde være forbudt, og en fyring burde være på vej!

Så jeg håber, at I nu forstår, at med al den dårlige trivsel, alle vikartimerne, den dårlige omtale skolen
har, skolen som er under forvaltning, dårlige trivselsresultater, forældre der sender mails til alle
politiker, for at få dem til at gå ind i sagen, indkaldes til stormøder med politikker, meget dårlige tal i
forhold til børnene, og hvor meget de lærer, osv osv. - at det er på tide nu, at skolen bliver delt op
igen.

I kan simpelthen ikke være det bekendt overfor børnene, eller overfor forældrene - I burde komme
med en kæmpe undskyld til begge partere, for at have taget et så vanvittigt valg, at lægge 2(3)
skoler sammen.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-christina


Nogen gange tænker man: Hvorfor kan de ikke selv se, at det ikke kan gå det her ?!? - Hvorfor skal
det komme så langt ud, før nogen forstår alvoren af deres beslutninger ?!?

Nu I er i gang, kan I så ikke lige prikke Mette F på skulderen, og fortælle hende, at den skolereform
hun var med til at beslutte for lidt over 10 år siden, at den på intet tidspunkt har virket,
tværtimod, hun har ødelagt det for så mange børn og forældre, med den reform - Meget sørgeligt, og
desværre meget sandt!



Svar til: 2024-0082673 af: Trine
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
66

INDSENDT AF
Trine

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Ingrid marievej 18

HØRINGSSVAR

Støtter op om 3 selvstændige skoler med hver deres selvstændige skoleledelser.
 

rammerne i skole distrikterne harrestrup/lykkebo er stadig udfordret af forskellig karakter. Særligt ses
et alarmerende faldende elevtal. Generel høj sygefravær blandt ansatte og manglende stabilitet på
skema i klasserne. mangelende tillid til skoleleder.
 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-trine


Svar til: 2024-0082673 af: Fam. Cailloux
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
65

INDSENDT AF
Fam. Cailloux

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Lykkebovej 8

HØRINGSSVAR

Vi ønsker en opdeling i 3 selvstændige skoler med hver deres skoleledelse og bestyrelse. Vi ønsker 3
skoler der hver især har 0-9. Klasse.

Vi håber, at I vil lytte til eleverne, der både på matrikel grøn og blå. - store såvel som små - bruger
deres stemmer og tydeligt siger, at de ønsker en opdeling. Vi håber også I lytter til lærerne, der skal
navigere i en overordentlig kompleks hverdag, med en ledelse, der opleves for langt væk. Og
vi håber, I lytter til os forældre, hvor en stor del af os med ondt i maven dagligt har sendt vores børn i
skole og ind i en skolehverdag, hvor rammerne for undervisning - såvel som trivsel - er udfordret. 
 

Skolen er ikke velfungerende som den er nu - hverken på matrikel grøn eller matrikel blå. Egne
erfaringer med samarbejde med skoleledelse er ikke positiv. Der er vores håb, at en opdeling i 3
selvstændige skoler vil føre til en mere nærværende ledelse, et bedre samarbejde mellem skole og
hjem, en lærergruppe, der i højere grad føler sig grebet og set af deres ledelse, når der er behov
herfor, fx ved behov for involvering af PPR, supervision til lærerteam mm. , og at lærerne generelt får
rimelige arbejdsvilkår, dvs. at der i passende tid er styr på årshjulet - styr på de ting, lærernes har
behov for viden omkring for at tilrettelægge og forberede en god undervisning. Det er en
kæmpemæssig ledelsesudfordring, der også kræver at ledelsen får rammer, der er rimelige for at
denne skal kunne løse opgaven effektivt og godt. 
 

I en omskiftelig verden, hvor børnene på mange måder - og fra en tidlig alder - må forholde sig til og
håndtere skift - skift i omgivelser, i vennegrupper og ikke mindst i deres voksenrelationer mener vi, at
det er yderst værdifuldt, at der i skolen kunne være indlagt en struktur, der minimerer de skift,
børnene skal forholde sig til der. De får trænet deres agile evner så rigeligt andre steder - vores ønske
er ar skolen kunne være det faste holdepunkt i børnenes liv, hvor de kan gå med deres
klassekammerater fra 0-9 klasse med lærere der kender dem godt, og dermed skabe en tryghed, en
genkendelighed og forudsigelighed for børnene i skolen. Al forskning omkring børns udvikling peger
netop på dette som en afgørende faktor for børns trivsel og udviking såvel som det faktum at
børnenes voksenrelationer er særligt betydningsfulde for børnene - det er vigtigt at børnene oplever
at deres lærere kan lide dem og ser dem - se evt. Louise Klinges forskning herom. Netop de to

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-fam-cailloux


nævnte faktorer har jeg drøftet med skoleleder Søren Friis, der bestemt ikke var lydhør over for dette,
men vi håber, at I, der beslutter ligeledes tager fagligheden med i jeres beslutningsproces. 
 

Bh. Martin og Line 
 



Svar til: 2024-0082673 af: David clemmensen
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
64

INDSENDT AF
David clemmensen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Sandhusvej 1

HØRINGSSVAR
Syndes det lyder som en rigtig god ide at splitte skolerne op igen sammenlægningen var en dårlig ide
med for story geografisk område.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-david-clemmensen


Svar til: 2024-0082673 af: Anton Makarov
APPLICATION DATE
22. august 2024

SVARNUMMER
63

INDSENDT AF
Anton Makarov

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Elstarvej 19 3.mf

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-anton-makarov


Svar til: 2024-0082673 af: Familien Lund/Knudsen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
62

INDSENDT AF
Familien Lund/Knudsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Urtehaven 80 st.th.

HØRINGSSVAR

Vi mener, skolerne igen skal opdeles til selvstændige enheder, med egen ledelse og bestyrelse. 
Der har været en meget tydelig forringelse de seneste år, med manglende nær ledelse -
desværre med store konsekvenser for mange elever og medarbejdere. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-familien-lundknudsen


Svar til: 2024-0082673 af: Signe Frydenlund
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
61

INDSENDT AF
Signe Frydenlund

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Paradisæblevej 62

HØRINGSSVAR
Jeg er meget for en opdeling af Harrestrup Å Skole, til 3 selvstændige skoler med egen
ledelse. 
 
Jeg har en dreng i 2. klasse afd blå og han er i trivsel, både socialt og fagligt. 
Ligeledes er der intet at udsætte på lærerenes store engagement og skolens fysiske
rammer. 
Så det er alene fordi jeg oplever at skolelederen ikke formår at være nærværende og
tilstede - og endnu mindre må formodes at kunne være det på endnu en matrikel på
Grønttorvet. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-signe-frydenlund


Svar til: 2024-0082673 af: Kristoffer
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
60

INDSENDT AF
Kristoffer

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Lindehaven 23

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling blå/Kirsebærskolen skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-kristoffer


Svar til: 2024-0082673 af: Tilde Baadsgaard
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
59

INDSENDT AF
Tilde Baadsgaard

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Lindehaven 23

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling blå/Kirsebærskolen skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-tilde-baadsgaard


Svar til: 2024-0082673 af: Mira Maria Petersen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
58

INDSENDT AF
Mira Maria Petersen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Ingrid Marievej 35

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mira-maria-petersen


Svar til: 2024-0082673 af: Helle Kofoed
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
57

INDSENDT AF
Helle Kofoed

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Rosenhaven 10

HØRINGSSVAR

Vi, forældre til 11 børn i 2.A på Harrestrup Å Skole (Blå), støtter op om forslaget om at opdele
Harrestrup Å Skole i 3 selvstændige skoler med hver sin ledelse og skolebestyrelse.

Det er nødvendigt at få en mere synlig og nærværende ledelse på skolen, og det er vores forhåbning,
at vi med 3 selvstændige skoler i højere grad kan skabe en mere selvstændig skolekultur med sin
egen identitet og mere lokal sammenhængskraft.

Vi finder det dog også nødvendigt at påpege, at strukturen ikke er det eneste problem, da det er
vores opfattelse, at skoleledelsen hverken tager ansvar for problemerne eller er til stede, når der er
udfordringer. Skolens ledelse har i høj grad svigtet i forhold til at holde på lærere og mellemledere, og
i næsten al den tid, vores børn har gået på skolen, har der ikke været en fast indskolingsleder. Det er
vores opfattelse, at skoleledelsen kun i meget beskeden grad har
opbakning og tillid fra lærerne.

I vores børns klasse har vi i løbet af foråret 2023 konkret gennemgået følgende store forandringer:

Årgangen er blevet sammenkørt fra 4 til 3 klasser grundet faldende elevtal uden at ledelsen på
nogen måde tog ansvar eller deltog i processen, der således alene blev båret af lærerne selv.
Den indskolingsleder, der var på skolen i ca. en måned, deltog i orienteringsmøde, uden at
være ordstyrende eller klar, hvorefter indskolingslederen var stort set passiv indtil hun kort
efter stoppede på skolen.
7 elever (dvs. omkring en tredjedel af klassen) forlod klassen og skolen, for langt størstedelens
vedkommende som direkte konsekvens af for meget strukturel uro, fravær af konstruktiv
ledelse og stort sygefravær hos lærerne.
Lige inden sommerferien blev det meldt ud, at ledelsen havde besluttet, at klassen skulle skifte
klasselærer. Det var klasselæreren selv, der måtte melde det ud, da der ingen ledelse var. Vi
har således heller ikke fået en egentlig begrundelse for lærerskiftet, ej heller en lydhørhed for
bekymringerne. Der er heller ikke blevet indkaldt til et møde for at lade forældrene stille
spørgsmål eller i det mindste orientere om lærerskiftet. Det 1-times møde, forældrene selv fik
sat op for at se hinanden og de nye lærere i øjnene, er blevet aflyst af ledelsen af
ressourcehensyn. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-helle-kofoed


Idet der ikke har været en fast indskolingsledelse har den direkte ledelsesperson været skolelederen
Søren Friis. Flere af os har oplevet, at udfordringer og kritik bliver skubbet tilbage på spørgeren, mens
der bliver givet et glat “ikke-svar” på de bekymringer, der fremsættes. Vi har derfor, som det er nu,
ikke tillid til, at den nuværende skoleleder kan løfte opgaven eller at skoleledelsen har et ønske om at
skabe et bedre samarbejde mellem skole og hjem.

Derudover støtter vi det høringssvar, der den 14. august 2024 er afgivet af “Forældregruppen til børn
på Harrestrup Å Skole”.

Afgivet af:

Celeste Maria Ferreira da Silva

Signe Frydenlund

Sermin Bag Hira

Ugur Bag

Mark Iskou Wellendorff Pedersen

Naana Iman Voigt

Peter Christensen

Berit Bjørnskov Broe

Fardowsa Mohamoud Osman

Faiza Lamkachar

Bouazza El Gouzi Malik

Pia Maria Niellarsen

Henrik Jonas Niellarsen

Helle Kofoed

Bjarne Kirkegaard

 



Svar til: 2024-0082673 af: Kristina Andersen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
56

INDSENDT AF
Kristina Andersen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Heldbovej 33 St , København

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-kristina-andersen


Svar til: 2024-0082673 af: Michael Guldbjerg
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
55

INDSENDT AF
Michael Guldbjerg

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Rubinolavej 21

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig
skole fra 0.-9. klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-michael-guldbjerg


Svar til: 2024-0082673 af: sara olsen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
54

INDSENDT AF
sara olsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Ingrid Marievej, 16 4. Tv

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-sara-olsen


Svar til: 2024-0082673 af: Mette
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
53

INDSENDT AF
Mette

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Torveporten 27, 2th

HØRINGSSVAR

Jeg mener at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en
selvstændig skole fra 0.-9. klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mette


Svar til: 2024-0082673 af: Anders
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
52

INDSENDT AF
Anders

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kærskiftevej 151

HØRINGSSVAR
Ved sidste høring omhandlende sammenlægning, blev det sagt af utallige borgere og forældre, at det
var en dårlig ide og ikke i børnens interesse. Den fejl begik I så alligevel. I bedes derfor nu lytte ved
denne høringsrunde, når borgerne i lokalområderne beder jeg holde de skoler adskildte, som 3
selvstændige skoler fra 0-9 klasse. Børn har brug for ro, faste lærere og små bekendte læringsmiljøer.
Lykkeboskole var en fremragende og velfungerende skole indtil jeres "show" begyndte. Harrestrup Å
skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9. klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-anders


Svar til: 2024-0082673 af: Julie Isaksen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
51

INDSENDT AF
Julie Isaksen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vangs Allé 13

HØRINGSSVAR

Jeg mener, at skolen skal opdeles i 3 selvstændige skoler hhv. Lykkebo, Kirsebærhaven og
udskolingsskolen Torveporten. Jeg har selv et barn i 1. og et barn i 3. klasse på afdeling grøn
(Lykkebo).

Nærværende ledelse er altafgørende for at fremme trivslen blandt børnene og personalet. De
nuværende afdelinger, blå og grøn, er så store, at hver afdeling i sig selv sagtens kan bære en hver
deres skoleleder - nøjagtig ligesom de andre skoler i Københavns Kommune. De store problemer
skolen har/har haft med manglende trivslen blandt elever og lærere kalder på nærværende ledelse,
der kan få skolen på rette spor og skabe en attraktiv skole, hvor eleverne trives og deres faglige
udvikling sikres.

Som forælder har jeg haft svært ved at forstå, at to af de mest belastede skoler i kommunen skulle
nøjes med en leder. To af de største skoler i kommunen skal nøjes med en leder. To af de mest
upopulære skoler i kommunen skal nøjes med en leder. Det er tydeligt, at der er brug for stærke og
flere ledelseskræfter til at løfte skolernes faglige niveau og elevernes trivsel og gøre skolerne til
attraktive skoler, som borgerne vil flytte deres børn til fremfor at flytte deres børn fra. To attraktive
skoler, som kan tiltrække lærere og fastholde det nuværende team af dygtige, engagerede og gode
lærere. 

To skoler, to ledere må være et skridt i den positive udvikling, jeg håber, at Lykkebo og
Kirsebærhaven er startet på.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-julie-isaksen


Svar til: 2024-0082673 af: Mia
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
50

INDSENDT AF
Mia

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Gladbovej 2,2th

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse."

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mia


Svar til: 2024-0082673 af: Sebastian thomsen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
49

INDSENDT AF
Sebastian thomsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Torveporten 25, 5th

HØRINGSSVAR

Som andre skriver, mener jeg også, at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling
grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9. klasse og altså IKKE
lægges sammen med Kirsebærhaven skole. Ligeledes skal der ikke være en
udskoling på grønttorvet, men en helt seperat skole. Ellers vælger vi sandsynligvis
at flytte.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-sebastian-thomsen


Svar til: 2024-0082673 af: Daniel Henriksen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
48

INDSENDT AF
Daniel Henriksen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Centerparken 16 3 th

HØRINGSSVAR
Jeg mener, at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole
fra 0.-9. klasse og altså IKKE lægges sammen med Kirsebærhaven skole.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-daniel-henriksen


Svar til: 2024-0082673 af: Dragana Sulejic
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
47

INDSENDT AF
Dragana Sulejic

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Løgeblevej 8, st th

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig
skole fra 0.-9. klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-dragana-sulejic


Svar til: 2024-0082673 af: Marie
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
46

INDSENDT AF
Marie

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 232

HØRINGSSVAR

Rolle: forældre til barn i 1. Klasse

Med de udfordringer, skolerne har, mener jeg ikke det er hensigtsmæssigt med en sammenlægning i
udskolingen, og jeg betragter det som en spareøvelse på et meget forkert sted og mange år for
tidligt.

For at have de bedste forudsætninger for forbedringer i drift og trivsel bør skolerne være separate og
have hver sin ledelse, der har fuldt fokus på nærværende ledelse og positiv forandring. 
Og det er ikke en tom trussel når jeg her skriver, at vi kraftigt vil overveje at tage vores børn ud af
skolen, hvis sammenlægningen gennemføres.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-marie


Svar til: 2024-0082673 af: Hjalti Pall Thorvardarson
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
45

INDSENDT AF
Hjalti Pall Thorvardarson

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Degneæblevej 25

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-hjalti-pall-thorvardarson


Svar til: 2024-0082673 af: Alex birk nielsen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
44

INDSENDT AF
Alex birk nielsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Nøddehaven 28

HØRINGSSVAR

Jeg er helt enig i nedenstående og mener ikke en opdeling kan stå alene.  
Der er urimeligt meget uro i de fleste klasser på “kirsbærhavens skole” og det
ændres ikke nødvendigvis ved at man “blot” deler skolerne op. Det må bakkes op af
andre tiltag. Vi har måtte tage en af vores 3 piger ud pga uro, mobning mv det var 7
klasse nu hører man om uro/hærværk i 1 klasser det er helt urimeligt og der må
gives lærer og ledelse værktøjer til at løse/fjerne disse uromager så indlæring kan
være optimal eller som minimum forventelig

 

Ønsker opdeling af skolerne, og en undersøgelse af, hvorfor 10 ledere har forladt
skole på 3år. Er der en skoleleder som ikke kan skabe et godt arbejdsmiljø for sine
tætteste ansatte.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-alex-birk-nielsen


Svar til: 2024-0082673 af: Sille
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
43

INDSENDT AF
Sille

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Gårdstedet 35, 2 TV

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-sille


Svar til: 2024-0082673 af: Bjarke Hedegaard
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
42

INDSENDT AF
Bjarke Hedegaard

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Allé 234

HØRINGSSVAR

Jeg mener, at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole
fra 0.-9. klasse og altså IKKE lægges sammen med Kirsebærhaven skole.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-bjarke-hedegaard


Svar til: 2024-0082673 af: Joshua Charles Ourtup Shires
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
41

INDSENDT AF
Joshua Charles Ourtup Shires

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Danhaven 19

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling blå/Kirsebærskolen skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-joshua-charles-ourtup-shires


Svar til: 2024-0082673 af: Kristine Bundgaard Jensen
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
40

INDSENDT AF
Kristine Bundgaard Jensen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Belle De Boskoopvej 43

HØRINGSSVAR

Jeg bakker fuldt ud op om en opdeling af skolerne – det kan faktisk kun gå for langsomt! Den
nuværende model giver ingen mening, hverken for elever, forældre eller lærere, især ikke fordi de to
nuværende skoler, kaldet ”blå og grøn” afdeling på Harrestrup Å Skole (tidl. Kirsebærhavens skole og
Lykkebo skole) ligger med over 2 kilometers afstand. Eleverne har derfor ingen relationer til
hinanden, og jeg tvivler på (jeg er selv lærer), at lærerne oplever sig som et samlet lærerkollegium,
når de ikke arbejder sammen i hverdagen. Det giver desuden sig selv, at ét menneske ikke kan
varetage styringen af to store skoler, der ligger et godt stykke fra hinanden, og slet ikke af tre skoler
på sigt. Jeg læste, at man kalkulerede med ca 2500 elever på de tre skoler samlet set. Det lyder som
en fabrik, og ikke som en læringsinstitution!

Hvis ikke det var for gode lærerkræfter, en dejlig KKFO, forældrefællesskabet og ikke mindst et håb
om forandring, havde jeg for længst taget mit barn ud, for jeg har de sidste par år oplevet meget, der
ikke burde være for børn: Kaotiske tilstande med børn, der græder, slås og løber rundt på gangene,
konstant sygefravær blandt nogle af lærerne, manglende gårdvagter, frustrerede lærere, arrogante
”politikersvar” fra ledelsen, når man henvender sig med bekymringer, vikarer på 19 år, der er mere
optagede af deres mobiltelefoner end at passe ens børn, alt for meget skærm, en banegård af nye
afdelingsledere, der går og kommer etc. Det skal retfærdigvis siges, at der er kommet mere styr på
tilsynet med og undervisningen af børnene, i hvert fald på nuværende 2. årgang, men det skyldes
udelukkende en gruppe seje lærere, der brænder for deres arbejde, og som virkelig giver den en
skalle.

Som borger i København, hvor jeg er født og opvokset, er det beskæmmende at opleve, hvordan
økonomiske hensyn har vejet tungere end børns trivsel, også fra venstrefløjens side, da man
gennemførte denne ”stordriftsskole” præget af forvirring, sygemeldinger og ja, ikke bare usynlig, men
også dårlig ledelse. For det er jo sandheden, som ingen siger højt: Ikke nok med, at én leder ikke kan
svæve over vandene på to skoler samtidig – denne leder er også umådelig upopulær og formår ikke
at holde på sine mellemledere, er i konflikt med lærergruppen og forældrene. Siden min søn startede i
0.klasse i 2022, har der været 4 forskellige afdelingsledere for indskolingen. De plejer at stoppe efter
et par måneder, så er de ude af klappen, oftest uden en forklaring. I lange perioder har der derfor
været 0 ledere. Det samme virker til at være gældende på grøn afdeling. Dette vil man dog

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-kristine-bundgaard-jensen


tilsyneladende (måske pga konfliktskyhed eller berøringsangst?) ikke gå ind i fra Børne – og
ungdomsforvaltningens eller Borgerrepræsentationens side.

Til gengæld brugte man en masse ressourcer på at have ca 7 konsulenter fra kommunen ude til et
forældremøde på 1. årgang i foråret, hvor vi på plancher skulle skrive plusser og minusser op ved
forskellige problematikker omkring skolen. I velfærdsdanmark er det det eneste, man har at diske op
med, når der er problemer! Brug dog ressourcerne på varme hænder, pædagoger og lærere, der er
sammen med børnene, frem for så meget snak. Ingen tog referat fra mødet og hvad der blev af
plancherne, ved jeg ikke. Hvor er det pinligt!   

Forvaltningen vil kun kigge på strukturen, og det er også et skridt i den rigtige retning, men
spørgsmålet er, om det er nok? Når ledelsen (naturligvis) er imod en opdeling af skolerne og
fremkommer med argumenter om, at en opdeling vil skade fællesskabet (hvilket? spørger jeg bare!),
er det helt åbenlyst et forsøg på at klamre sig til magten. Selvfølgelig skal ledelsen høres, men det
siger sig selv, at den er inhabil, når det kommer til at begrænse sin egen position og magt.

Mange ting taler sit tydelige sprog her: Både lærere og elever ønsker en opdeling af skolerne, og der
er desuden mange, der enten har taget deres børn ud af skolen eller overvejer at gøre det.

Både I, der er folkevalgte i Borgerrepræsentationen, samt I i forvaltningen, må tage opgaven med at
gøre skolen god og tryg meget seriøst. Folkeskolen er en bærende grundsten i vores samfund, men
den er for tiden - overalt i landet og særligt i storbyerne - en båd, der er ved at kæntre, fordi tilbuddet
simpelthen er for dårligt. Dette er desværre også tilfældet med Harrestrup Å Skole, hvor man alt for
længe har negligeret børns behov for nærvær, ro, stabilitet og overskuelige fællesskaber. Det er en
katastrofe, så det er godt, I vågner op nu. Men I har travlt!

Derfor: Skab en god folkeskole i Valby ved at satse på mindre enheder! Opdel Harrestrup Å Skole, så
der igen er to selvstændige skoler med en synlig og lokal leder på hver. Lad den nye udskolingsskole
blive en selvstændig skole. Og: Lad hensynet til elever, lærere og forældre veje tungere end hensynet
til en omstridt leder.



Svar til: 2024-0082673 af: Mia Lyhne
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
39

INDSENDT AF
Mia Lyhne

BY
valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kongshaven 6A

HØRINGSSVAR

Jeg mener at Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole
fra 0.-9. klasse.

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mia-lyhne


Svar til: 2024-0082673 af: Phillip
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
38

INDSENDT AF
Phillip

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kongeæblevej 16

HØRINGSSVAR
Jeg støtter op om, at de tre skoler får egen selvstændig ledelse, som kan få ledelsen tættere på børn
og medarbejdere. Det giver en mere synlig og nær ledelse, hvilket er fordelagtigt for
medarbejdertrivsel, og deraf elevernes trivsel.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-phillip


Svar til: 2024-0082673 af: Helene Ørsøe-Skov
APPLICATION DATE
21. august 2024

SVARNUMMER
37

INDSENDT AF
Helene Ørsøe-Skov

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kongeæblevej 16

HØRINGSSVAR
Jeg støtter op om, at de tre skoler får egen selvstændig ledelse, som kan få ledelsen tættere på børn
og medarbejdere. Det giver en mere synlig og nær ledelse, hvilket er fordelagtigt for
medarbejdertrivsel, og deraf elevernes trivsel.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-helene-orsoe-skov


Svar til: 2024-0082673 af: Mohammad Adeeb
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
36

INDSENDT AF
Mohammad Adeeb

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Ingrid Marievej

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig
skole fra 0.-9. klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mohammad-adeeb


Svar til: 2024-0082673 af: Lars Vestergaard Dreyer
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
35

INDSENDT AF
Lars Vestergaard Dreyer

BY
Vanløse

POSTNR.
2720

ADRESSE
Clausholmvej 19A

HØRINGSSVAR

Støtter forslaget om, at Harrestrup Å Skole Afdeling grøn skal være en selvstændig skole.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-lars-vestergaard-dreyer


Svar til: 2024-0082673 af: Liv
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
34

INDSENDT AF
Liv

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslev Alle 194

HØRINGSSVAR

Ønsker opdeling af skolerne, og en undersøgelse af, hvorfor 10 ledere har forladt skole på 3år. Er der
en skoleleder som ikke kan skabe et godt arbejdsmiljø for sine tætteste ansatte.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-liv


Svar til: 2024-0082673 af: Maria Krarup Hansen
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
33

INDSENDT AF
Maria Krarup Hansen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Belle de Boskoopvej 14

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-maria-krarup-hansen


Svar til: 2024-0082673 af: Rajiv
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
32

INDSENDT AF
Rajiv

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Valby

HØRINGSSVAR

Je vil helst ønsker at Harrestrup Å skole, grøn afd. (tidligere Lykkebo skole)skal
være en selvstændig skole.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-rajiv


Svar til: 2024-0082673 af: Chloe
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
31

INDSENDT AF
Chloe

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kamhusene 30

HØRINGSSVAR

Vi ønsker EN skole, grøn afdeling ser vi gerne bliver til en Alm folkeskole. Vi har to børn på denne
skole og ser os nødsaget til, at se efter andre skoler hvis der ikke snart sker en ændring. 
 

vold, mobning og lærerflugt er dagligdag. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-chloe


Svar til: 2024-0082673 af: Sarah t Juliussen
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
30

INDSENDT AF
Sarah t Juliussen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Engdals alle 15

HØRINGSSVAR

Vi ønsker at Harrestrup Å skole, grøn afd. (tidligere Lykkebo skole)skal være en selvstændig skole.

Vi har 3 børn på skolen, og en evt “Storskole” vil få os til at søge andre muligheder for vores børns
skolegang.

mvh

Sarah

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-sarah-t-juliussen


Svar til: 2024-0082673 af: Dilan
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
29

INDSENDT AF
Dilan

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Følager 7, 1. 3

HØRINGSSVAR

"Harrestrup Å skole og Fritid afdeling blå/Kirsebærhaven Skole skal være en selvstændig skole fra
0.-9. klasse."

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-dilan


Svar til: 2024-0082673 af: Karina Elshave
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
28

INDSENDT AF
Karina Elshave

BY
København Nv

POSTNR.
2400

ADRESSE
Jeppes Allé 6

HØRINGSSVAR
Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-karina-elshave


Svar til: 2024-0082673 af: Katja Freiesleben
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
27

INDSENDT AF
Katja Freiesleben

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kongshaven 18

HØRINGSSVAR

Skolen som den står nu, er for stor. Ledelsen er for fjern og har ingen sans for, hvad der sker på
gulvet. 
I diverse konflikter og episoder med voldsepisoder har vi manger nærværende og engagerede
ledelse. 
Personalet flygter. 
Om en opdeling af skolen til enkelte skoler med egen ledelse vil hjælpe, ved jeg ikke, men jeg håber. 
 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-katja-freiesleben


Svar til: 2024-0082673 af: Steffan Nedergaard Larsen
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
26

INDSENDT AF
Steffan Nedergaard Larsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Degneæblevej 42

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-steffan-nedergaard-larsen


Svar til: 2024-0082673 af: Camilla Ryborg
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
25

INDSENDT AF
Camilla Ryborg

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
James Grivevej 7, 1 Tv

HØRINGSSVAR

"Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse."

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-camilla-ryborg


Svar til: 2024-0082673 af: Elsa Fanney Jonsdottir
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
24

INDSENDT AF
Elsa Fanney Jonsdottir

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Degneæblevej 25

HØRINGSSVAR

Harrestrup Å skole og Fritid afdeling grøn/Lykkebo Skole skal være en selvstændig skole fra 0.-9.
klasse.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-elsa-fanney-jonsdottir


Svar til: 2024-0082673 af: Michelle Jørgensen
APPLICATION DATE
17. august 2024

SVARNUMMER
23

INDSENDT AF
Michelle Jørgensen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Degneæblevej 14

HØRINGSSVAR

Jeg skriver som mor for 2 drenge, med stor bekymring om hvordan mine børn vil
udvikle sig hvis skolen fortsat skal være sammenlagt. Der har været en masseflugt
af elever, lærerer og især mellemledere, og det kan ikke blive ved med at gå. Det
fungerer ikke med én skoleleder til 3 matrikler!

vi har været på sidelinjen til at der hver uge er sygemeldinger og vikarer til at
skulle varetage vores børn

Det bør være tre selvstændige skoler med hver deres skoleleder.

Skolelederne vil efter vores optik på den måde få et bedre samarbejde med sine
mellemledere, lærere og eleverne, så trivslen forhåbentlig kan bedres for dem alle.
Projektet “Harrestrup Å” var en fin tanke, men praksis har tydeligt vist, at det på
ingen måde fungerer, og det må man også kunne erkende.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-michelle-jorgensen


Svar til: 2024-0082673 af: Karolina Kacprzak
APPLICATION DATE
16. august 2024

SVARNUMMER
22

INDSENDT AF
Karolina Kacprzak

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Ingrid Marievej

HØRINGSSVAR

We as parents are really unhappy and worried about how the school is managed. Our feedback is
always being pushed back and our voice is not heard at school. The current headmaster is
irresponsive and it would be best to have 3 separate schools with separate management. At the
moment we can't imagine having such management for even bigger unit than we have now. Also,
children at Grønttorvet have the school quite far from their homes. It is very risky as there is no
guidance and help so that children could go to school alone. It is far and children need to cross a very
busy street. 

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-karolina-kacprzak


Svar til: 2024-0082673 af: Anna Engholm Nedergaard
APPLICATION DATE
16. august 2024

SVARNUMMER
21

INDSENDT AF
Anna Engholm Nedergaard

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Rubinolavej 9

HØRINGSSVAR

Vi hører til harrestrup å skole, men vores børn går ikke på skolen, vi kører dem begge ind til Vesterbro
hver dag, hvor vi kender folkeskolen. 
Vi har hørt rigtig dårligt om skolen, ikke mindst den store andel af borgere som ikke har dansk
oprindelse. Deraf fravalget, selvom vi ville ønske vores børn kunne gå i skole i nærområdet. Vi er
stærke forældre med god indkomst og uddannelse. Men tør ikke satse vores børns skolegang på
harrestrup å skole, grundets dets rygte. 
bh Anna 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-anna-engholm-nedergaard


Svar til: 2024-0082673 af: Maria Timm
APPLICATION DATE
16. august 2024

SVARNUMMER
20

INDSENDT AF
Maria Timm

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Degneæblevej 26

HØRINGSSVAR

Jeg bakker op om opdeling af skolen igen.

elever trives bedre, fagligheden var højere og ledelsen var mere nærværende inden
sammenlægningen. 
mange elever og lærere er forsvundet efter sammenlægningen.

del skolen op igen, og få styrket skolerne hver især 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-maria-timm


Svar til: 2024-0082673 af: Emilie Bach
APPLICATION DATE
16. august 2024

SVARNUMMER
19

INDSENDT AF
Emilie Bach

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Løgæblevej 5

HØRINGSSVAR
 
Jeg bakker op om forslaget om at dele Harrestrup Å Skole op i flere mindre, selvstændige skoler. På mindre skoler har
elever oftest bedre muligheder for at fordybe sig fagligt, samtidig med at det kan blive lettere for en ledelse at arbejde
mere effektivt. Det er altsammen faktorer, som er med til at styrke er overordnet godt fællesskab. Jeg tror, det vil resultere
i en mere målrettet undervisning og generelt set et tryggere miljø.
Min datter skal starte i distriktskolen i 2027, og efter at have læst mange beretninger fra bekymrede forældre, der peger
på utryghed, lærermangel og hyppige lederskift, mener jeg, at det er vigtigt at handle nu for at sikre et godt læringsmiljø
fremadrettet.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-emilie-bach


Svar til: 2024-0082673 af: Sune christiansen
APPLICATION DATE
16. august 2024

SVARNUMMER
18

INDSENDT AF
Sune christiansen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Paradisæblevej 78

HØRINGSSVAR
Vi overvejer stærkt at flyttet Kommune, nuværende skoler absolut ikke lyder lovende for vores børn
og kunne rigtig gerne tænke os bedre muligheder ø.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-sune-christiansen


Svar til: 2024-0082673 af: Susanne Poulsen
APPLICATION DATE
15. august 2024

SVARNUMMER
17

INDSENDT AF
Susanne Poulsen

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kirsebærhaven 23 - 25, 2500 Valby

HØRINGSSVAR

Dette høringssvar er eleverne fra 6. til 9. årgangs ønsker og bekymringer.

MATERIALE:
hoeringssvar de store elever paa matrikel blaa.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-susanne-poulsen


hoeringssvar_de_store_elever_paa_matrikel_blaa.pdf

Kære Politikere 

Vi håber, at I vil lytte til vores stemmer. Vi er eleverne fra det store elevråd på Harrestrup Å skole og fritid, 
matrikel Blå; altså tidl. Kirsebærhavens Skole. 

 

Vi har stemt om, hvordan vi allerhelst ville have at vores skole skal være i fremtiden. Vi kunne godt tænke 
os, at vi bliver rullet tilbage til Lykkebo Skole, Kirsebærhavens Skole og kommende Torveportens Skole som 
tre selvstændige folkeskoler fra 0. - 9.  

Hvorfor vil vi gerne det? Vi bor i Folehavens område og Lykkebos elever bor i Vigerslev. Det er to 
grupperingsområder. Hvis vi samles i 6. klasse på Torveporten hos en flok lærere, der ikke kender os i 
forvejen, så bliver det svært. Der bliver sikkert konflikter, som lærerne har svært ved at gøre noget ved, for 
de vil jo ikke kende os eller vores historie eller familie. Og det vil gøre os utrygge. Og hvis der bliver 
konflikter, bliver der sikkert også hærværk og utilfredse elever og forældre.  

I stedet vil det være fedt at kende lærerne på skolen - fra start til slut. Det er nemmere, at gøre som de 
voksne siger, når man kender dem.  

Med venlig hilsen 

De store elever på Harrestrup Å Skole og Fritid, Matrikel Blå (Kirseren) 

 

 



Svar til: 2024-0082673 af: Klavs Westi Fagerlin
APPLICATION DATE
15. august 2024

SVARNUMMER
16

INDSENDT AF
Klavs Westi Fagerlin

BY
Rødovre

POSTNR.
2610

ADRESSE
Islev Have 15

HØRINGSSVAR
Med dette høringssvar kommer jeg til at pege på en opdeling af Harrestrup Å skole, i dens nuværende
form - med 2 basisskoler og en kommende udskolingsskole, men kun 1 ledelse for alle tre matrikler.
Som forældre til 2 børn på Harrestrup Å skole & fritid (afd. GRØN) kommer jeg til at pege på en
opdeling som sikrer at matriklerne fungerer som selvstændige enheder, uafhængige af hinanden og
med 3 selvstændige ledelser. ”Når det regner på præsten, så drypper det på degnen” Min anvisning
om en opdeling af den nuværende form kommer på baggrund af 3 års tilknytning til afdeling grøn. I
disse tre år er jeg gang på gang blevet bekræftet i at ”maskinen” simpelthen er for stor ift at kunne
skabe de nødvendige, tydelige og trygge rammer som bedst muligt understøtter personlig og faglig
udvikling hos alle børn. Denne rammesætning starter med tydelig og nærværende ledelse. Som leder
af et dagtilbud i Københavns Kommune ved jeg at det kræver at jeg er ”til stede” og til rådighed i
hverdagen. At en af mine vigtigste arbejdsopgaver i processen med at skabe et sundt og stabilt
arbejdsfællesskab, med en fælles retning, er at være nærværende og ”til rådighed” for mit personale.
De skal ”vide hvor de har mig”, for det skaber ro. Ro og tydelighed starter i toppen (ledelsen) og
drypper videre ned over resten af organisationen og helt ud i klasserne og på stuerne, ud til børnene –
dem som det handler om. Denne ”åbenbaring” sandede Københavns Kommune for få år tilbage, hvor
der på dagtilbudsområdet blev allokeret mange millioner til mere pædagogisk, nærværende ledelse.
Vi skulle simpelthen tættere på vores ansatte, tættere på børnene – tættere på praksis Det samme
skal en skoleleder. For tydelig rammesætning, retning og nærvær er fundamentalt for barnets evner
og muligheder for at kunne tilegne sig ny viden. Og det er fysisk umuligt, både fysisk og mentalt at
være tydelig og nærværende på så store enheder som Harrestrup Å skole er. I hvert fald i denne
branche, hvor vi arbejder med mennesker. ”Det starter og slutter med et barn” har længe været et
”valgsprog” som vi har brugt i Københavns kommune. For at dette kan blive realiseret starter det
med ledelse. Ledelse som i det daglige kan rammesætte, inkludere og guide sine ansatte. Dette sker
ikke på Harrestrup Å skole i dens nuværende form og derfor peger jeg på en opdeling af skolen til 3
selvstændige skoler, med hver deres selvstændige ledelse. Om disse tre enheder så indgår et
samarbejde, så 2 af dem er basisskoler med børn fra børnehaveklasse til og med 6. klasse og den
sidste ren udskoling, det kan man senere kigge på. Først og fremmest kræver det en selvstændig
leder på hver.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-klavs-westi-fagerlin


Svar til: 2024-0082673 af: Forældregruppen til børn på
Harrestrup Å Skole
APPLICATION DATE
14. august 2024

SVARNUMMER
15

INDSENDT AF
Forældregruppen til børn på Harrestrup Å Skole

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Harresstrup Å Skole

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kirsebærhaven 23

HØRINGSSVAR

Høringssvar fra forældregruppen til børn på Harrestrup Å Skolen. 

Se vedhæftet høringssvar. 

MATERIALE:
hoeringssvar- opdeling af harrestrup aa skolemedunderskrivere - google docs.docx - google docs.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-foraeldregruppen-til-born-pa-harrestrup-skole
https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-foraeldregruppen-til-born-pa-harrestrup-skole


hoeringssvar-_opdeling_af_harrestrup_aa_skolemedunderskrivere_-_google_docs.docx_-
_google_docs.pdf

 Valby,  d.  13/8-2024 

 Administrativ  høring-  Opdeling  af  Harrestrup  Å  Skole. 

 Forældregruppen  til  børn  på  Harrestrup  Å  Skole  stiller  forslag  ud  fra  modellen  2 

 selvstændige  indskolinger  af  Harrestrup  Å  skole,  overbygningsskole/udskoling  fra  0-5 

 klasse  og  på  Grønttorvet. 

 Opdeling  af  ind  -  og  udskoling 

 I  valg  af  overbygningsskole  bør  kigges  på  at  rammerne  tilgodeser  børnenes  alderssvarende 

 aktiviteter  og  fag  og  bygges  ud  derfra. 

 Ved  overbygningsskole  på  Grønttorvet  bør  være  en  opmærksomhed  på  at  skabe  sikre 

 skoleveje. 

 At  der  i  forbindelse  med  overgang  mellem  ind-  og  udskoling  arbejdes  med 

 introduktionsforløb  og  rammerne. 

 Ledelse  og  skolebestyrelse  : 

 ●  Der  stilles  forslag  om  etablering  af  en  ny  selvstændig  skolebestyrelse  med  nyvalg  til  alle 

 poster. 

 ●  At  man  ved  opdeling  har  fokus  på  at  imødekomme  de  store  udfordringer  der  har  været 

 påpeget  fra  lærere  og  forældre  omkring  den  nuværende  skoleleder. 

 ●  Der  stilles  forslag  om  ansættelse  af  ny  skoleleder. 

 ●  At  der  er  en  særlig  opmærksomhed  på  Skolebestyrelsens  opgave  med  tilsyn  af  skolen 

 og  samarbejde  med  forældrene  og  ledelsen. 

 ●  Plan  for  opfølgning  på  handleplan  fra  forvaltningen,  ledelsen,  bestyrelsen  og 

 forældrene. 

 1 



hoeringssvar-_opdeling_af_harrestrup_aa_skolemedunderskrivere_-_google_docs.docx_-
_google_docs.pdf

 Kommunikation 

 Trivsel  forældrene  ønsker,  at  der  er  en  større  åbenhed  og  kommunikation  omkring  processen  for 

 opdeling  af  skolerne  og  genetableringen  af  de  selvstændige  skoler  og  en  opmærksomhed  på  at 

 sikre  forældre,  lærer  KKFO  og  andre  berørte  parter  medinddraget  i  proces  for  ny  organisering  af 

 skolen. 

 I  form  af: 

 ●  Orienteringsmøder 

 ●  Dialog 
 ●  Nyhedsbreve 

 En  kommunikationsplan  for  genetablering  af  godt  renommé  og  omdømme. 

 Plan  for  genopbygning  af  tillid  til  skolen  fra  lærer  og  forældre. 

 Økonomi 

 De  ressourcer,  der  er  afsat  til  HFS  til  genoprettelse  af  trivslen,  skal  løbende  vurderes  om  de  er 

 tilstrækkelige. 

 Trivsel  udfordringer 

 ●  En  plan  for  håndtering  af  børn  med  udfordringer  og  neuro  divergente  børn. 

 ●  En  plan  for  udfordringer  med  højt  lærervikar  forbrug  efter  opdeling  af  skolerne.  ● 
 En  plan  for  håndtering  af  sygemeldinger  blandt  lærerne  efter  opdeling  af  skolerne.  ● 
 En  plan  for  forvaltningens  vedvarende  opmærksomhed  på  skolen  og  den  igangsatte 

 handleplan. 

 Struktur  og  mindset 

 Opmærksomhed  på  ophør  af  Mega  Skole  tankesættet  herunder  konceptet  "årgangs  tanken"  hvor 

 alt  afvikles  på  hele  årgange  frem  for  i  nærværende  klasser: 

 ●  Fødselsdage 

 ●  Sommerfest 

 ●  Forældremøder 

 ●  Lærerteams 



hoeringssvar-_opdeling_af_harrestrup_aa_skolemedunderskrivere_-_google_docs.docx_-
_google_docs.pdf
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 Opmærksomhed  på  at  udnytte  de  lokale  faciliteter,  der  er  i  nærområdet  såsom  Vigerslevs 

 bibliotekets  tilbud  til  skolebørnene  og  håbe  på,  at  Folehave  Festivalen  bliver  igen  en  del  af 

 skolens  årlige  traditioner. 

 Opmærksomhed  på,  at  9.  klasseeleverne  har  siden  sammenlægningen  fået  nedlagt  deres 

 afslutningsbal  og  erstattet  med  en  fælles  tur  i  bowlinghallen.  Vi  ønsker  dette  ændret,  hvor 

 eleverne  skal  fejres  på  skolen. 

 Med  venlig  hilsen 

 Sajid  Qureshi 

 Lariaba  Ousmane 

 Tilde  Skjærlund  Jensen 

 Samira  Chrifi 

 Jesper  Skjærlund  Jensen 

 Ahmed  Riffi 

 Aisha  Hassan  Abdi  Adan 

 Maiken  Eilling  Richardson 

 Mumin  Asani 

 Signe  Marie  Beck 

 Rikke  Eiberg  Glashoff 

 El-moro  Dima 

 Sihane  Sejdi 

 Jovie  Victoria  Ilijevska 

 Faiza  Lamkchar 



hoeringssvar-_opdeling_af_harrestrup_aa_skolemedunderskrivere_-_google_docs.docx_-
_google_docs.pdf

 3 
 Christina  Petersen  Ahmed 

 Janissar  Ahmed 

 Klavs  Westi  Fagerlin 

 Julie  Engberg  Langtoft 

 Gitte  Bargholz 

 Solveig  Madsen 

 Christina  Nielsen 

 Helle  Stolberg  Klausen 

 Berit  Broe 

 Luna  Krause 

 Bettina  D.  Hansen 

 Laura  Volkmar  Moltzen 

 Denise  Ruest 

 Julie  Bjerglund  Andersen 

 Christina  Lüchau  Steenholdt 

 Salim  Channouf 

 Jamila  Boufarza 

 Sabiha  Aghrib 

 Shehla  Batool 

 Sascha  Eibye  Westerberg 

 Abena  Sara  Emmelie  Maanu 



hoeringssvar-_opdeling_af_harrestrup_aa_skolemedunderskrivere_-_google_docs.docx_-
_google_docs.pdf

 4 
 Neslihan  Özdemir 

 Kenneth  Pedersen 

 Dilan  Canbaz 

 Anette  Lise  Knudsen 

 Cholé  A.  Voegle 

 Carolina  Garcia 

 Anabelle  Bulatao  da  Fonseca 

 Mohand  Omari 

 Bettina  Dannemann  Hansen 

 Marianne  Sørensen 

 Amino  Elmi  Wasuge 

 Ditte  Thorsted 

 Julia  Jansen 

 Jamie  Ousmane 

 Michael  Stopa  Kristensen 

 Søren  Søgaard 

 Aji  Awa  Cham 

 Selcuk  Badili 

 5 



Svar til: 2024-0082673 af: Mads Friis Kudahl
APPLICATION DATE
11. august 2024

SVARNUMMER
14

INDSENDT AF
Mads Friis Kudahl

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Søndervangs Alle 47

HØRINGSSVAR
Jeg har tre børn på Harrestrup Å skole afdeling grøn (forhenværende Lykkebo skole). Mit klare indtryk
er at niveauet og trivsel er faldet siden sammenlægningen og jeg håber derfor på en opdeling af
skolerne igen med selvstændig ledelse. Skolerne kunne med fordel opdeles med fokus på ind- og
mellem skoling (0-7 klasse) på Lykkebovej og Kirsebækhaven samt en ny skole med fokus på
udskoling (8-10 klasse) på grønttorvet.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-mads-friis-kudahl


Svar til: 2024-0082673 af: Familien Skovgård
APPLICATION DATE
11. august 2024

SVARNUMMER
13

INDSENDT AF
Familien Skovgård

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
-

HØRINGSSVAR
Vi skriver som familie med 2 børn på Lykkebo skole. Før sammenlægningen af Lykkebo og
Kirsebærhaven, var Lykkebo en skole med en tydelig og tilstedeværende ledelse. Vi oplevede som
forældre, at der var stort fokus på de enkelte klasser, de enkelte elever og særligt på børnenes
trivsel. Efter sammenlægningen har ledelsen ikke været tilstedeværende. Det har været vanskeligt at
ansætte og fastholde afdelingsledere på Lykkebo, hvilket har gjort afstanden mellem den enkelte elev
/ forældrene og ledelsen endnu større. Mange lærere har sagt op i perioden, der har været stor
udskiftning i de faste lærere og vores drenge har dagligt haft vikarer. Desuden har vores oplevelse
været, at skolen ikke har været gearet til at modtage de mange nye elever, som en 4-sporet skole
medfører. Det har fjernet fokus fra de ældre elevers trivsel, desværre. Sammenlægningen har fra
starten været en politisk beslutning, der ikke har haft opbakning i lokalmiljøet. Det er ikke lykkedes at
skabe en fælles identitet for skolerne, og eleverne har ikke fået noget ud af sammenlægningen, tvært
imod. Vi kan derfor kun bakke op om forslaget om igen at opsplitte Kirsebærhaven og Lykkebo skole,
med fremtidig egen nærværende ledelse og fokus på børnenes trivsel på den enkelte skole.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-familien-skovgard


Svar til: 2024-0082673 af: Ksenia Poulina
APPLICATION DATE
10. august 2024

SVARNUMMER
12

INDSENDT AF
Ksenia Poulina

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Bellidavej 5, 3. TH.

HØRINGSSVAR
Jeg støtter opdelingen af Harrestrup Å Skole i tre individuelle skoler. Mindre skoler vil fremme faglig
fordybelse, skabe stærkere fællesskaber og sikre en bedre ledelsesstruktur. Dette vil resultere i mere
målrettet undervisning og et tryggere miljø for eleverne. Mit barn har skolestart i 2026, og efter at
have læst det bekymringsbrev fra flere forældre om utryghed, lærerflugt og hyppig lederudskiftning,
ser jeg det som afgørende at handle nu for at sikre et godt læringsmiljø i fremtiden.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-ksenia-poulina


Svar til: 2024-0082673 af: Anna Rosenblad
APPLICATION DATE
9. august 2024

SVARNUMMER
11

INDSENDT AF
Anna Rosenblad

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Brug Folkeskolen

BY
København NV

POSTNR.
2400

ADRESSE
Bygmestervej 10, 1

HØRINGSSVAR
Brug Folkeskolens høringssvar er vedhæftet som PDF.

MATERIALE:
hoering harrestrup a skole sommer 2024 brug folkeskolen.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-anna-rosenblad


hoering_harrestrup_a_skole_sommer_2024_brug_folkeskolen.pdf

  

 
 

 

   
 

København, 9. august 2024 

Høringssvar vedrørende eventuel opdeling af Harrestrup Å Skole 

Brug Folkeskolen følger Harrestrup Å Skole tæt. Dette er det 3. høringssvar vi sender ind i forhold til 

skolestrukturen i denne del af Valby. Det er et område med stort potentiale for at skabe en blandet 

skole med lokal opbakning og høje indskrivningstal. 

 

Vi har arbejdet ud fra den politiske beslutning om at skabe én fælles skole. Det har ledelse, 

personale, skolebestyrelse, elever og forældre på skolen også. Vi har dyb respekt for det 

arbejde, der er lagt i at samle Harrestrup Å Skole og vi er ikke i tvivl om at processen har tilført 

udvikling og nye perspektiver for alle involverede.  

 

Tre separate skoler med egen ledelse 

Vi har som nævnt fulgt udviklingen og arbejdet sammen med skolerne i denne del af Valby i 

mange år, også før skolesammenlægningen af Kirsebærhaven Skole og Lykkebo Skole. 

 

Derfor har vi også været i dialog med mange forskellige parter, når det har været på tale at 

tilbagerulle sammenlægningen. Der er fordele og ulemper ved begge modeller. 

 

Brug Folkeskolen mener, at det er vigtigt med nærhed til skoleledelsen. Det skaber tryghed og 

tillid. Men der er for mange elever og for lang afstand mellem matriklerne, til at nærværende 

skoleledelse er realistisk. Desuden bliver udfordringen med nærvær endnu større, når matriklen 

på Grønttorvet står klar.  

 

Derfor mener vi i Brug Folkeskolen, at skolen bør deles op i tre separate skoler. Dog som sagt 

stadig med to basisskoler og udskoling på Grønttorvet, og med stort fokus på overgangen fra 

basisskole til udskoling. Eventuelt med lærere, der følger eleverne over på den nye skole, og 

måske med ekstra støtte omkring processen med overgangen.  

 

Hold fast i fælles udskoling 

I tråd med vores tidligere høringssvar holder vi fast i, at uanset løsningsmodel for skolestrukturen på 

Harrestrup Å Skole, så er det meget vigtigt at fastholde en fælles udskoling, hvor eleverne samles på 

Grønttorvet. Dette er med til at sikre, at eleverne blandes på tværs af socioøkonomi og mødes med 

forskellige børn fra bydelen, såvel i indskoling som i udskoling. At dele skolerne op i tre helt separate 

skoler med 0.-9. klasse på hver skole ville skabe socioøkonomisk opdelte skoler, med høj risiko for at 

nogle skoler bliver tynde i toppen.  

 

To skoledistrikter 
Det er vigtigt at skabe tryghed omkring skolestarten. Skiftet fra børnehave til skole er et af de 

største skift i barnets liv, og det fylder meget hos forældrene. Hvis Harrestrup Å Skole bliver delt 

op, anbefaler vi ikke et fælles skoledistrikt. Vi ønsker to separate distrikter, som forvaltningen 

foreslår. 

 



hoering_harrestrup_a_skole_sommer_2024_brug_folkeskolen.pdf

  

 
 

 

   
 

At forældrene på forhånd ved, hvilken skole deres barn skal starte på, muliggør et stærkt 

samarbejde mellem skolen og børnehaverne, samt at invitere forældre til legepladsmøder og 

førskolemøder, hvor man kan lære de andre forældre at kende allerede inden skolestart.  

 

Informationsmødet i november forud for skoleindskrivning bør også igen laves som et fysisk 

møde, mener vi, hvor forældrene besøger den skole de hører til, og ikke mindst møder andre 

forældre og skolens ledelse og personale. Et online møde, som vi for øvrigt har hjulpet skolen 

med, kan være et ekstra tilbud, som finder sted efter det fysiske møde. 
 

Ny fortælling 

Det har været nogle turbulente år for samtlige involverede på og omkring skolen, så der er noget 

der skal genoprettes og der skal skabes en ny fortælling om de tre skoler og et stærkt netværk 

for kommende skolestartende familier.  

 

Kendskab skaber tryghed. Det har vi i Brug Folkeskolen erfaring med, og vi vil naturligvis fortsat 

gerne arbejde videre med dette i Valby. 

 

 

 

 



Svar til: 2024-0082673 af: Louise Vilhelmsen-Løth
APPLICATION DATE
4. august 2024

SVARNUMMER
10

INDSENDT AF
Louise Vilhelmsen-Løth

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Rønhaven 2

HØRINGSSVAR

Vi ønsker 3 individuelle skoler frem for en stor skole. Det har ikke gjort noget godt for børnene og alt
for meget er blevet tabt på gulvet både for elever, lærer og forældre.

samt de gamle skole navne tilbage. 
Der har været flugt fra skolen det sidste år både af elever, lærer og mellemledere. Der er behov for at
komme tilbage til kernen af opgaven. God undervisning og trygge rammer, og det kræver en ledelse
tæt på og ikke en topledelse for 3 skoler. 
 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-louise-vilhelmsen-loth


Svar til: 2024-0082673 af: Maria Isabel Gómez García
APPLICATION DATE
5. juli 2024

SVARNUMMER
9

INDSENDT AF
Maria Isabel Gómez García

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Rosenholms Allé 5, 1tv

HØRINGSSVAR
Jeg tror, det er en god idé at nedbryde denne enorme kæmpeskole i mindre enheder. det vil være
bedre organiseret, og jeg føler, at alle vil føle sig gladere og tryggere med denne opdeling.
studerende, arbejdere og forældre ønsker dette!.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-maria-isabel-gomez-garcia


Svar til: 2024-0082673 af: Samira Chrifi
APPLICATION DATE
1. juli 2024

SVARNUMMER
8

INDSENDT AF
Samira Chrifi

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vinhaven 19

HØRINGSSVAR

Der er akut brug for en tidlig indsats i forhold til den nuværende skolemodel. Vi står overfor en massiv
elev- og lærerflugt fra skolen, hvor forældrene tager deres børn ud af skolen som konsekvens af den
nuværende skolestruktur. Vi står overfor stribevis af opsigelser fra mellemledere, der kun er der få
måneder. Det er ikke holdbart!.

Afdeling blå skal være en selvstændig skole, hvor der er EN leder. En skoleleder, der er tæt på og
lydhør overfor både elever, forældre og lærere. En skoleleder, der er med til at skabe en atmosfære af
tillid, tryghed og åbenhed. En skole med EN leder, der er med til at opbygge et stærkt og sundt
arbejdsmiljø for medarbejderne. En skole med EN leder, der er fysisk tilstede på skolen, og som bedre
kan identificere og håndtere de udfordringer som vi ser på nuværende tidspunkt. Det får vi kun, hvis
vi ændrer skolemodellen. 

Den gode gamle Kirsebærhaven Skole, der var centrum - ikke kun for de skolebørnene, men også for
lokalsamfundet. Den gode gamle Kirsebærhaven Skole, der aktivt tog del i lokalsamfundets aktiviteter
og var med til bygge bro mellem skole- hjem- og lokalsamfund. DEN VIL VI HAVE TILBAGE. 

Skolen skal opdeles i tre selvstændige skoler-  hurtigst muligt!

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-samira-chrifi


Svar til: 2024-0082673 af: Rikke Eiberg Glashoff
APPLICATION DATE
1. juli 2024

SVARNUMMER
7

INDSENDT AF
Rikke Eiberg Glashoff

BY
Hvidovre

POSTNR.
2650

ADRESSE
Hvidovreskellet 43

HØRINGSSVAR

Der har været en masseflugt af elever, lærerer og især mellemledere, og det kan
ikke blive ved med at gå. Det fungerer simpelthen ikke med én skoleleder til 3
matrikler. Det bør være 3 selvstændige skoler med hver deres skoleleder.
Skolelederne vil på den måde have mere føling med sine mellemledere, lærere og
eleverne, så trivslen kan bedres for dem alle. Projektet “Harrestrup Å” var en fin
tanke, men praksis har tydeligt vist, at det på ingen måde fungerer, og det må man
også kunne erkende, og derved lave planen om fremfor at holde fast for enhver en
pris. Lad os få de gamle skolenavne tilbage - Kirsebærhaven og Lykkebo - det
betyder enormt meget for samhørighedsfølelsen og den fælles identitet.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-rikke-eiberg-glashoff


Svar til: 2024-0082673 af: Anette
APPLICATION DATE
1. juli 2024

SVARNUMMER
6

INDSENDT AF
Anette

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Humlehaven 51a

HØRINGSSVAR

Synes det er godt at få opdelt Harrestrup Å på forskellige matrikler med hver sin ledelse fysisk på
skolerne. Det er super vigtigt at det sker hurtigt og forældrene føler sig informeret om jeres tiltag for
der er allerede mange som fravælger skolerne og folk der overvejer at flytte deres børn - der er jo et
hav af privatskoler i området som folk tilvælger når det ikke fungere på folkeskolen. 

Nytænk skolestrukturen - således der er lavere elevantal i klasserne - der er elever som ikke har en
diagnose men som har forskellige udfordringer hjemmefra og derfor kan være svært at håndtere i
store klasser. Der er mange børn i dag, som fylder meget.

Lav niveaudelt undervisning i dansk, matematik og engelsk - altså alle klasser på årgangen har de
samme fag på samme tidspunkt på skemaet og så inddeles de i hold på tværs - det betyder at
læreren ikke skal undervisninger alle fra dem som næsten ikke kan noget til dem som er faglige
dygtige. Ved at dele op så får man undervisning på det niveau som man er på og derfor nemmere ved
at rykke sig fagligt - uanset hvilket niveau man er på. Der er STOR faglig forskel på eleverne i
klasserne og derfor et vigtigt fokusområde. 

Man kunne også overveje det
her https://www.tv2east.dk/slagelse/skoleforsoeg-kaldes-det-mest-vidtgaaende-af-sin-art?fbclid=IwZX
h0bgNhZW0CMTAAAR106tPcMHDxjvCViVPyK1u1h8gX-69u_vByu6aroCa_sGkqsSBiHsHkYXQ_aem_jMqn
QBUA8QVC0NQfTdo6Nw

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-anette


Svar til: 2024-0082673 af: Elevrådet HSF, Grøn afdeling
(basis/ 0. årg. - 5. årg.)
APPLICATION DATE
1. juli 2024

SVARNUMMER
5

INDSENDT AF
Elevrådet HSF, Grøn afdeling (basis/ 0. årg. - 5. årg.)

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Elevrådet HSF, Grøn afdeling (basis/0. årg. - 5. årg.)

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Vigerslevvej 141

HØRINGSSVAR

Elevrådet (Grøn, basis 0. - 5. årg.) henviser til administrativt høringssvar af 24. april 2024, hvor en
elevundersøgelse (afdeling Grøn, basis) viste, at 67,24 % af eleverne ønsker tre selvstændige skoler
med hver sin skoleledelse. 

Elevrådet har ingen bemærkninger til evt. opdeling af skoledistrikt. Dog skal alle elever have
mulighed for at fortsætte deres skolegang, hvor de pt. er indskrevet. 

Elevrådet ønsker, at der fortsat skal være fokus på trafiksikkerhed til og fra skole. 

Et flertal af elevrådet ønsker selvstændige skoler med 0. - 9. årgang. 

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-elevradet-hsf-gron-afdeling-basis-0-arg-5-arg
https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-elevradet-hsf-gron-afdeling-basis-0-arg-5-arg


Svar til: 2024-0082673 af: Fatima haj
APPLICATION DATE
29. juni 2024

SVARNUMMER
4

INDSENDT AF
Fatima haj

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Bærhaven

HØRINGSSVAR

Vi ønsker en selvstændig skole som gammel kirsebærhave skolen, med en selvstændig ledelse. Flere
skoler under en ledelse fungere absolut på ingen måder- man taber mange børn undervejs. 
Vi ønsker EN skole og under EN ledelse

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-fatima-haj


Svar til: 2024-0082673 af: Vivi
APPLICATION DATE
28. juni 2024

SVARNUMMER
3

INDSENDT AF
Vivi

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kløverbladsgade 49C, 1.

HØRINGSSVAR

Der har været en masseflugt af elever, lærerer og især mellemledere, og det kan ikke blive ved med
at gå. Det fungerer simpelthen ikke med én skoleleder til 3 matrikler. Det bør være 3 selvstændige
skoler med hver deres skoleleder. Skolelederne vil på den måde have mere føling med sine
mellemledere, lærere og eleverne, så trivslen kan bedres for dem alle. Projektet “Harrestrup Å” var en
fin tanke, men praksis har tydeligt vist, at det på ingen måde fungerer, og det må man også kunne
erkende, og derved lave planen om fremfor at holde fast for enhver en pris. Lad os få de gamle
skolenavne tilbage - Kirsebærhaven og Lykkebo - det betyder enormt meget for samhørighedsfølelsen
og den fælles identitet.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-vivi


Svar til: 2024-0082673 af: Aftab Mohammad
APPLICATION DATE
28. juni 2024

SVARNUMMER
2

INDSENDT AF
Aftab Mohammad

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Urtehaven 95 2 th

HØRINGSSVAR
Det skal blive til 3 små selvstændige skoler.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-aftab-mohammad


Svar til: 2024-0082673 af: Elevrådet HSF Blå afd. BH kl.-5.kl.
APPLICATION DATE
19. juni 2024

SVARNUMMER
1

INDSENDT AF
Elevrådet HSF Blå afd. BH kl.-5.kl.

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Harrestrup Å skole afd. Blå

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Kirsebærhaven 23-25

HØRINGSSVAR

Vi kunne godt tænke os:

en skoleleder, som er tættere på og kender os, elever. 
en skoleleder, som er nærværende og har en føling med, hvad der rører sig på skolen.
at beslutningstagerne er tættere på skolen, hvilket betyder, at beslutninger kan tages
hurtigere.
vi tror på, at en skoleleder tæt på, giver større trivsel blandt eleverne.
at skolelederen inddrager eleverne i forhold til de traditioner, som er på skolen

Blandt nogle elever er der et ønske om, at skolerne kommer til at gå fra børnehaveklasse til og med
9. klasse.

Forpersonerne for elevrådet BH kl.-5. kl HSF Blå afd. 

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0082673-af-elevradet-hsf-bla-afd-bh-kl-5kl

